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Latgales Mākslas un amatniecības
centram 15

14.decembrī Latgales Mākslas un amatniecī-
bas centrs (LMAC) svinēja savu 15 gadu jubileju.
Šoreiz pasākums tika īpaši veltīts dāvinātājiem,
ar kuru palīdzību ir tapušas ekspozīcijas
“Amatnieki Latgalē 19. un 20.gs.” un “Līvānu
stikla muzejs”, kā arī LMAC atbalstītājiem,
domubiedriem un draugiem.

Pasākumu vadīja Latvijas Leļļu teātra aktrise Dana
Avotiņa – Lāce,  viesus iepazīstinot ar Latgales
Mākslas un amatniecības centra 15 gados paveikto.
Vadītāja dalījās savos iespaidos par vairākiem ekspo-
nātiem, kuri ir nozīmīga LMAC ekspozīciju sastāvdaļa. 

Paldies dāvinātājiem, atbalstītājiem, domubiedriem
un draugiem teica LMAC vadītāja Ilze Griezāne. Savā
uzrunā Līvānu novada domes priekšsēdētājs Andris
Vaivods pateicās visam centra kolektīvam.

(Turpinājums 3. lpp.)

Mazo rūķu labais darbs...
- Anita Strode,
Līvānu 1. vidusskolas 
1.a klases audzinātāja

Ziemassvētki ir brīnumu
radīšanas laiks – kad vai nu kāds
brīnumu sagādā mums, vai arī par
to esam parūpējušies paši.

Katram no mums ir mantas,
kuras varētu dzīvot otru dzīvi, bet
pašam vairs nav vajadzīgas un
izskatās gluži kā jaunas. Tās ir
mīļākās kleitas vai zābaciņi, bet
vairs neder, pasaku grāmatas, ko
vakaros lasīja māmiņa, bet tagad
jau protam lasīt paši, saldumu
tūta vai rotaļlietas – to visu
sarūpēja Līvānu 1. vidusskolas 1.a
un 1.b klases skolēni kopā ar
saviem vecākiem.

Katrai dāvanai bērni pievienoja
vēstulīti ar īpašu  stāstu par
lietām, ko vēlas dāvināt
nezināmam draugam.

Sarūpētās dāvanas
pirmklasnieki nogādāja Līvānu
novada Sociālajā dienestā. Mūsu
Ziemassvētku pārsteigumi ar viņu
palīdzību tiks nogādāti bērnu
namā “Kalkūni”. 

Cilvēks cilvēkam ir kā
sargeņģelis šajā pasaulē, un kopā
mēs varam izdarīt daudz. 

Katrs mazais cilvēkbērns uz
brīdi iedomājās, ka ir sargeņģelis.
Lūk, kādas  dāvanas jūs šajos
Ziemassvētkos saņemtu.

Es dāvinātu cilvēkiem  laimi, jo
laimīgāks cilvēks, jo laimīgāka ir
viņa sirds;

Elizabete

zelta monētu, jo tad cilvēki
varētu visu nopirkt;

Estere S.

cilvēkiem prieku un iemācītu
priecāties par  sīkām lietiņām;

Gints

cilvēkiem īstu draudzību
vienam ar otru;

Adrians

katrai ģimenei mazu laimes
pakaviņu;

Santa

cilvēkiem  siltu maizes klaipu
un tad viņi nekad neslimotu;

Patriks

katram cilvēkam  mīlestību un
gaismiņu viņu sirdīs;

Evelīna

cilvēkiem  baltu
eņģeli, lai viņi domātu
labas domas;

Aloizs Arians

katram cilvēkam
veselību, jo slimot ir
bēdīgi;

Armands

cilvēkiem baltu
prieku, tik baltu kā
sniegs;

Annija Elīza

tādas domas, kas
palīdz nebūt mant -
kārīgiem, bet domāt,
kā palīdzēt citiem;

Jānis Intars

cilvēkiem daudz dāvanu, jo tad
viņi kļūtu priecīgāki;

Sabīne

daudz, daudz draugu, jo draugi
vienmēr palīdz un atbalsta;

Everita

cilvēkiem  mīlestību pret dzīv -
niekiem, lai viņi nekad neda rītu
tiem pāri;

Sanija

cilvēkiem garu un skaistu dzīvi,
jo tad viņi  varētu daudz ilgāk būt
kopā ar saviem mīļajiem;

Roberts

tik daudz laimes, lai cilvēkiem
pietiktu visai dzīvei. Laimīgi cilvēki
vienmēr ir priecīgi;

Emils

cilvēkiem laimi, jo pasaulē  ne
visi cilvēki ir laimīgi;

Estere T.

Ziemassvētku brīnumu, kas
padara cilvēkus  priecīgus un
laimīgus;

Laura

Lai biezas sniega pārslas
pārklāj Latviju, lai aiz loga
pikojas priecīgi un laimīgi bērni,
lai ikvienā mājā ienāk miers,
saticība un mīlestība!

J. Magdaļenoka foto
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25. oktobrī notika kārtējā Līvānu novada
domes sēde.

31. oktobrī Līvānu novada domes priekšsē-
dētājs Andris Vaivods tikās ar Līvānu 1.
vidusskolas direktoru Gati Pastaru, lai pār-
runātu aktuālos darba jautājumus.

1. novembrī Līvānu novada domes priekš-
sēdētājs A. Vaivods piedalījās Latvijas
Pašvaldību savienības (LPS) valdes sēdē.
Tajā tika apspriesti LPS priekšlikumi nāka-
mās valdības deklarācijai. LPS padomniece
finanšu un ekonomikas jautājumos Lāsma
Ūbele informēja par LPS priekšlikumiem
izmaiņām azartspēļu pieejamības un tās
ierobežojumu regulējumā un par papildu
ierobežojumiem pašvaldību aizņēmumiem
2018. gada 4. ceturksnī, kā arī iepazīstināja
ar Finanšu ministrijas sniegto informāciju
saistībā ar 2019. gada valsts budžetu.

1. novembrī notika Līvānu novada kultū-
ras, bibliotēku, uzņēmējdarbības, jaunatnes
un sociālo iestāžu vadītāju sanāksme un
Līvānu novada izglītības iestāžu vadītāju
sanāksme.

2. novembrī Līvānu novada domes priekš-
sēdētājs A. Vaivods piedalījās Zemessardzes
35. kājnieku bataljona ikgadējā svinīgajā
pasākumā, kas notika Preiļu novada
Litavniekos.

3. novembrī Līvānu novada domes priekš-
sēdētājs A. Vaivods teica uzrunu Līvānu
novada lauksaimnieku rudens ballē un
pasniedza 15 Līvānu novada Pagodināšanas
rakstus lauksaimniekiem un mājražotājiem.

3. novembrī Līvānu novada domes priekš-
sēdētāja vietniece Ginta Kraukle piedalījās
notikumu sērijas “Tiešā griba” aktivitātēs:
Armanda Grunduļa performancē – gājienā
“Tiešais atstarojums”; autoru grupas izstā-
des “Tiešā griba” atklāšanā; sarunā “Tiešā
runa”.

6. novembrī Līvānu novada domes priekš-
sēdētājs A. Vaivods un Dzimtsarakstu noda-
ļas vadītāja Velga Švirkste sveica laulāto
pāri no Līvānu novada Zelta kāzu jubilejā.

6. novembrī  Līvānu novada domes priekš-
sēdētāja vietniece G. Kraukle sniedza inter-
viju Latvijas Radio Latgales studijai par
domes lēmumu atteikt atļaujas izsniegšanu
spēļu zāles un derību punkta atvēršanai
Rīgas ielā 88, Līvānos.

6. novembrī Līvānu novada domes priekš-
sēdētājs A. Vaivods un Līvānu novada domes
priekšsēdētāja vietniece G. Kraukle tikās ar
Līvānu novada Kultūras centra un novada
pagastu kultūras namu vadību, lai pārrunā-
tu aktuālos jautājumus.

9. novembrī Līvānu novada domes priekš-
sēdētājs A. Vaivods piedalījās Latvijas lidsa-
biedrības airBaltic rīkotajā pasākumā starp-
tautiskajā lidostā “Rīga”, kura ietvaros tika
pasniegta unikāla dāvana Latvijai simtgadē
–lidmašīnas Airbus A220-300 īpašais krāso-
jums Latvijas karoga krāsās.  

9. novembrī Līvānu novada domes priekš-
sēdētāja vietniece G. Kraukle piedalījās
Latgales Plānošanas reģiona Attīstības pado-
mes sēdē, kas notika Daugavpilī. Sēdē reģio-
nālās vizītes ietvaros piedalījās arī Vides aiz-
sardzības un reģionālās attīstības ministrs
Kaspars Gerhards, kurš apmeklēja arī
Līvānus. Vēlāk Līvānu novada domes priekš-
sēdētāja vietniece Ginta Kraukle piedalījās
Latgales tūrisma konferencē, kurā Latgales
Mākslas un amatniecības centra stikla pūša -
nas darbnīca ieguva nomināciju “Labākais
jaunais tūrisma objekts Latgalē 2018.gadā”.

9. novembrī Līvānu novada domes priekš-
sēdētāja vietniece G. Kraukle pārstāvēja
pašvaldību Līvānu 1. vidusskolas skolas
padomes sēdē.

11. novembrī Līvānu novada domes
priekšsēdētājs A. Vaivods pārstāvēja pašval-
dību un teica uzrunu Līvānu Bērnu un jau-
niešu centra rīkotajā konkursā skolu jaunie-
šiem „Mēs – Jaunie Lāčplēši”. Pēc konkursa
domes vadība piedalījās Lāčplēša dienas lāpu
gājienā un piemiņas brīdī pie Līvānu
Atbrīvošanas pieminekļa.

14. novembrī Līvānu novada domes izpild -
direktora vietniece Aija Usāne Rudzātu spe-
ciālajā internātpamatskolā piedalījās kon-
kursa Latvijas speciālo skolu 5. – 9. klašu
audzēkņiem “Daiļas kā liepas, stipri kā ozoli
– mēs Latvijai” apbalvošanā.

14. novembrī Līvānu novada domes

priekšsēdētājs A. Vaivods Rēzeknē piedalījās
Rēzeknes Tehnoloģiju akadēmijas (RTA)
Latvijas Republikas Proklamēšanas 100.
gadadienai veltītā pasākumā. Līvānu novada
pašvaldībai tika pasniegts RTA atzinības
raksts par veiksmīgu sadarbību Latgales
kultūras un izglītības veicināšanā.

15. novembrī Līvānu novada domes
priekšsēdētājs A. Vaivods piedalījās Līvānu
novada pirmsskolas izglītības iestādes
“Rūķīši” rīkotajā Latvijas 100gadei veltītajā
pasākumā.

15. novembrī Līvānu novada domes
priekšsēdētājs A. Vaivods Rožupē atklāja pie-
miņas vietu nacionālajiem partizāniem un
viņu atbalstītājiem. Idejas autors par šādas
piemiņas vietas izveides nepieciešamību ir
Līvānu Goda pilsonis Jānis Būmanis un
Latvijas Nacionālo partizānu apvienības
(LNPA) priekšsēdētāja Biruta Rodoviča.
Pasākumā klātesošos uzrunāja arī Līvānu
novada domes izpilddirektora vietniece A.
Usāne.

15. novembrī Līvānu novada domes
priekšsēdētāja vietniece G. Kraukle
Jaunsilavas pamatskolā piedalījās Latvijas
Proklamēšanas 100.gadadienai veltītā sarī-
kojumā.

16. novembrī  Līvānu novada domes
priekšsēdētājs A. Vaivods piedalījās Valsts
prezidenta pieņemšanā uzņēmējiem un
pašvaldību vadītājiem par godu Latvijas
Republikas Proklamēšanas 100. gadadienai.

16. novembrī Līvānu novada domes
priekšsēdētāja vietniece G. Kraukle Līvānu
1. vidusskolā piedalījās Latvijas
Proklamēšanas 100gadei veltītajā koncertā,
kurā uzstājās arī Līvānu sadraudzības pilsē-
tas – Ukmerģes – koris. 

16. novembrī Līvānu novada domes
priekšsēdētāja vietniece G. Kraukle Jersikā
piedalījās Latvijas Proklamēšanas 100.gada-
dienai veltītā sarīkojumā.

17. novembrī  Līvānu novada domes
priekšsēdētājs A. Vaivods un Līvānu novada
domes izpilddirektora vietniece A. Usāne
Rožupē piedalījās Latvijas Proklamēšanas
100.gadadienai veltītā sarīkojumā.

17. novembrī Līvānu novada domes
priekšsēdētāja vietniece G. Kraukle Sutros
piedalījās Latvijas Proklamēšanas 100.gada-
dienai veltītā sarīkojumā.

17. novembrī Līvānu novada domes izpild -
direktora vietniece A. Usāne Rudzātos pieda-
lījās Latvijas Proklamēšanas 100.gadadienai
veltītā sarīkojumā.

18. novembrī Līvānu novada domes
priekšsēdētāja vietniece G. Kraukle uzrunāja
Līvenhofas skrējiena 2018 dalībniekus.

18. novembrī  Līvānu novada domes
priekšsēdētājs A. Vaivods,  Līvānu novada
domes priekšsēdētāja vietniece G. Kraukle,
Līvānu novada domes izpilddirektora viet-
niece A. Usāne Līvānos piedalījās Latvijas
Proklamēšanas 100. gadadienai veltītajā svi-
nīgajā pasākumā, kura ietvaros tika pasnieg-
ti Līvānu novada domes Atzinības raksti un
sveikti uzņēmēju konkursa “Līvānu novads
VAR” laureāti.

20. novembrī domes vadība un atbildīgie
speciālisti piedalījās daudzdzīvokļu dzīvoja-
mās mājas Rīgas ielā 37 sapulcē par mājas
siltināšanas tehniskā projekta un darbu
apjoma apstiprināšanu.

22. novembrī notika Līvānu novada domes
komiteju sēdes.

24. novembrī Līvānu novada domes izpild -
direktora vietniece A. Usāne teica uzrunu
slāvu kultūras ansambļa “Uzori” organizēta-
jā 7. Tautasdziesmu festivālā.

27. novembrī Līvānu novada domes izpild -
direktora vietniece A. Usāne Rīgā piedalījās
Latvijas Pašvaldību savienības Finanšu un
ekonomikas komitejas sēdē.

27. novembrī notika daudzdzīvokļu dzīvo-
jamās mājas Vecticībnieku ielā 6 sapulce par
mājas siltināšanas tehniskā projekta un
darbu apjoma apstiprināšanu.

28. novembrī notika Līvānu novada domes
Kultūras komisijas sēde.

29. novembrī Līvānu stikla pūšanas darb -
nīcas māksliniekam Aleksandram Logvi nam
Rīgā tiks pasniegta kultūras zīme
„Latviskais mantojums“ par amatu prasmes
– stikla pū šana – tradīciju daudzināšanu.

Apstiprināti Līvānu novada
pašvaldības noteikumi 
“Par naudas balvu piešķiršanu
Līvānu novada sportistiem”

2018. gada 29. novembra Līvānu novada domes sēdē tika apstipri-
nāti Līvānu novada pašvaldības noteikumi Nr.4 “Par naudas balvu
piešķiršanu Līvānu novada sportistiem”. 

Noteikumi publicēti Līvānu novada domes mājas lapas www.liva-
ni.lv sadaļā Pašvaldība – Domes noteikumi.

Pieejamas Līvānu peldbaseina
dāvanu kartes

Izskatot Līvānu 1. vidusskolas vēstuli, Līvānu novada domes
deputāti nolēma apstiprināt Līvānu 1. vidusskolas peldbaseina “Upe”
dāvanu karšu izcenojumus.

Dāvanu karšu cenrādis:
l Dāvanu karte pieaugušajiem (no 19 gadiem) 5 apmeklējumiem

(2 st. peldbaseins ar SPA zonu) 32,50 EUR;
l Dāvanu karte bērniem/junioriem (no 5 – 18 gadiem) 5 apmeklē-

jumiem (1 st. 15 min. peldbaseins ar SPA zonu) 15,00 EUR;
l Dāvanu karte pieaugušajiem (no 19 gadiem) 1 apmeklējumam (1

st. 15 min. peldbaseins ar SPA zonu) 4,50 EUR;
l Dāvanu karte bērniem/junioriem (no 5 – 18 gadiem) 1 apmeklē-

jumam (1 st. 15 min. peldbaseins ar SPA zonu) 3,00 EUR;
l Dāvanu karte pieaugušajiem (no 19 gadiem) 5 apmeklējumiem

(1 st. 15 min. peldbaseins bez SPA zonas) 15,00 EUR.

Atbalsta projekta 
”Pagasta ceļa pārbūve
uzņēmējdarbības attīstības
veicināšanai lauku teritorijā”
iesniegšanu

Līvānu novada domes deputāti 29. novembrī atbalstīja projekta
”Pagasta ceļa pārbūve uzņēmējdarbības attīstības veicināšanai lauku
teritorijā” iesniegšanu Centrālajā finanšu un līgumu aģentūrā
(CFLA) darbības programmas “Izaugsme un nodarbinātība” 3.3.1.
specifiskā atbalsta mērķa “Palielināt privāto investīciju apjomu
reģionos, veicot ieguldījumus uzņēmējdarbības attīstībai atbilstoši
pašvaldību attīstības programmās noteiktajai teritoriju ekonomiska-
jai specializācijai un balstoties uz vietējo uzņēmēju vajadzībām” otrās
projektu iesniegumu atlases kārtas “Ieguldījumi uzņēmējdarbībai
nozīmīgā infrastruktūrā reģionālas nozīmes attīstības centru pašval-
dībās” projektu iesniegumu atlasei.

Projekts 30. novembrī tika iesniegts CFLA izvērtēšanai. Projekta
atbalstīšanas gadījumā, 2019. gadā paredzēts veikt pašvaldības auto-
ceļa „Pētermuiža – Kūdras purvs“ atjaunošanu 640 m garumā, kas
ietver ceļa konstrukcijas atjaunošanu un pastiprināšanu, apauguma
noņemšanu no ceļa nomalēm, bojātās dzelzsbetona caurtekas nomai-
ņu uz jaunu, redzamībai traucējošo koku un krūmu izzāģēšanu, grāv-
ju tīrīšanu. 

Projekta kopējās izmaksas plānotas 216 612,68 EUR apmērā, no
kurām 72,44% ir Eiropas reģionālās attīstības fonda finansējums 156
917,00 EUR apmērā, 8,27% Valsts budžeta dotācija pašvaldībai 17
908,70 EUR apmērā un 19,29% ir Līvānu novada pašvaldības līdzfi-
nansējums 41 786,98 EUR apmērā.

APSTIPRINĀTS
ar Līvānu novada domes
2018.gada 29. novembra

sēdes protokola Nr. 19
lēmumu Nr.19-3

Līvānu novada domes saistošie noteikumi 
„ Par 2012.gada 26. aprīļa saistošo noteikumu Nr. 7 „

Noteikumi par naudas balvu piešķiršanu Līvānu novada
sportistiem” atzīšanu par spēku zaudējušiem”

LĪVĀNOS

Izdoti saskaņā ar likuma „Par pašvaldībām” 
41. panta pirmās daļas 1. punktu

2018. gada 29. novembrī
Nr.14

Atzīt par spēku zaudējušiem Līvānu novada domes  2012. gada
26. aprīļa saistošos noteikumus Nr. 7 „ Noteikumi par naudas balvu
piešķiršanu Līvānu novada sportistiem” (apstiprināti ar Līvānu
novada domes 2012. gada 26. aprīļa lēmumu Nr. 5-20 “Par saistoša-
jiem noteikumiem „Noteikumi par naudas balvu piešķiršanu
Līvānu novada sportistiem” jaunā redakcijā”, publicēti interneta
vietnē www.livani.lv) ar 2019. gada 1. janvāri.

Priekšsēdētājs  Andris Vaivods

Domes priekšsēdētāja un 
izpilddirektora informācija
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(Turpinājums no 1. lpp.)

Muzikālo sveicienu viesiem sniedza
Daugavpils vokālais ansamblis “Stage
On”, izpildot ne tikai tautas mūziku, bet
arī Latvijā populāras dziesmas.

Pēc koncerta daudzi vēlējās sveikt
Latgales Mākslas un amatniecības centru
15 gadu jubilejā. Noslēgumā viesi tika
aicināti nobaudīt 15 gadu jubilejas torti
un glāzi šampanieša.

Vēlamies pateikties visiem eksponātu
dāvinātājiem, draugiem, Latvijas Leļļu
teātra aktrisei Danai Avotiņai – Lācei,
Daugavpils vokālajam ansamblim “Stage
On” par laiku un dvēseliskumu, ko veltījāt
Latgales Mākslas un amatniecības centra
15 gadu jubilejas pasākumā. Paldies
sakām mūsu atbalstītājiem. Šie piecpad-
smit gadi ir zināms atskaites punkts par
paveikto un laiks jaunu ideju ieskicēju-
mam. Ceram uz tālāku sapratni un sadar-
bību!

Ar laba vēlējumiem Ziemassvētkos un
Jaunajā 2019.gadā

Jūsu Latgales Mākslas un amatniecī-
bas centrs

Latgales Mākslas un
amatniecības centram 15

Pateicoties Līvānu iedzīvotāju aktīvajam balsoju-
mam, airBaltic balsojumā par mīlētākajām Latvijas
pilsētām Līvāni ar 3719 balsīm ieguva 7. vietu. 6.
novembrī Airbus A220-300 lidmašīna ar reģistrācijas
numuru YL-CSH ieguva Līvānu vārdu.

9. novembrī Līvānu novada domes priekšsēdētājs
Andris Vaivods piedalījās Latvijas lidsabiedrības
airBaltic rīkotajā pasākumā starptautiskajā lidostā
“Rīga”, kura ietvaros tika pasniegta unikāla dāvana
Latvijai simtgadē –lidmašīnas Airbus A220-300 īpa-
šais krāsojums Latvijas karoga krāsās.  Lidmašīnu ar
reģistrācijas numuru YL-CSL rotā Latvijas karogs un
galvaspilsētas Rīgas vārds. Pasākuma ietvaros
Latvijas vārdā dāvanu pieņēma Latvijas prezidents
Raimonds Vējonis. 18. novembrī šī lidmašīna piedalī-
jās svinīgajā Latvijas Republikas Proklamēšanas 100.
gadadienas parādē. Tā pacēlās no starptautiskās lidos-
tas “Rīga” un parādei pievienojās no Baltijas jūras līča
puses. Lidmašīna lidoja virs Daugavas gar 11. novem-
bra krastmalu. Lidmašīnu šajā godpilnajā misijā vadī-
ja pieredzējuši, augsti kvalificēti latviešu piloti.

airBaltic turpinot saņemt jaunas Airbus A220-300

lidmašīnas, pašlaik jau katrs trešais airBaltic pasažie-
ris lido kādā no tām. Pašlaik lidmašīnas lido gan uz
pasažieru pieprasītākajiem galamērķiem, piemēram,
Londonu, Amsterdamu vai Maskavu, gan arī uz
tādiem attāliem un pasažieru iecienītiem galamērķiem
kā, piemēram, Lisabona, Malaga vai Abū Dabī.

Airbus A220-300  nodrošina izcilu lidojumu ar
tādām priekšrocībām pasažieriem kā platāki sēdekļi,
lielāki logi, vairāk vietas rokas bagāžai, pilnveidotas
labierīcības un citiem uzlabojumiem. Jaunā lidmašīna
ir arī ievērojami klusāka – tās trokšņu līmenis ir līdz
pat četrām reizēm mazāks. Turklāt šobrīd tā ir pasaulē
videi draudzīgākā komerciālā lidmašīna.

airBaltic nodrošina lidojumus uz vairāk nekā 70
galamērķiem no Rīgas, Tallinas un Viļņas, piedāvājot
ērtus savienojumus no Rīgas uz plašo galamērķu klās-
tu lidsabiedrības maršrutu tīklā Eiropā, Skandināvijā,
NVS un Tuvajos Austrumos. 

2019. gada vasarā airBaltic savam maršrutu tīklam
pievienos trīs jaunus galamērķus no Tallinas uz
Malagu, Briseli un Kopenhāgenu, kā arī uzsāks tiešos
lidojumus no Rīgas uz Štutgarti un Ļvovu.

Liels paldies visiem, kas balsoja par Līvāniem!
Pateicoties jūsu atbalstam Līvāni apsteidza ļoti dau-
dzas citas pilsētas un iekļuva starp 14 mīlētākajām
Latvijas pilsētām, kuru vārdā tika nosauktas jaunās
lidmašīnas.

airBaltic jaunajai lidmašīnai dots vārds “Līvāni” 

airBaltic publicitātes foto

5. decembrī Līvānu novada Dzimt -
sarakstu nodaļā bija īpaša svētku diena
– dimanta kāzu jubileju svinēja
Veneranda un Andrejs Vilcāni.
Skaistajos svētkos viņus sveica Līvānu

novada domes priekšsēdētājs Andris
Vaivods un Līvānu novada Dzimt -
sarakstu nodaļas vadītāja Velga
Švirkste.

Andrejs Vilcāns dzimis Antonišķu

sādžā Silajāņu pagastā, bet Veneranda
Ziemele Preiļu pagasta Anspokos.

Andrejs pēc Mālpils meliorācijas teh-
nikuma pabeigšanas un dienesta armijā
strādājis dzelzsbetona rūpnīcā Bašķos.
Padomju gados pirms vēlēšanām noti-
kušas balles, un vienā no šīm ballēm tad
abi arī iepazinušies un visu nakti kopā
nodejojuši. Tā esot sācies skaistas drau-
dzības un mīlestības laiks. Andrejs esot
palīdzējis Venerandai un viņas mātei
saimniecības darbos, vizinājis topošo
līgavu ar laivu. Pēc gada abi nolēmuši
apprecēties, ko arī izdarījuši 1958. gada
rudenī Aizkalnes baznīcā. Jaunajā
ģimenē piedzima dēls, kuram devuši
vārdu Voldemārs.

Andreja darbs visu mūžu bijis saistīts
ar dzelzsbetona konstrukciju izgatavo-
šanu. Noteikti vēl joprojām ļoti daudzās
grodu akās un ceļu caurtekās ir Andreja
veidotās dzelzsbetona caurules. 

Veneranda Rīgā apguvusi frizieres
profesiju un visu darba mūžu nostrādā-
jusi par frizieri. Bijusi ļoti pieprasīta
profesionāle, jo pie viņas esot bijis pat
jāpierakstās rindā. Skaista frizūra un
darbs ar cilvēkiem, tas esot ļoti labi
padevies, jo pat kaprīzākās līgavas biju-
šas apmierinātas ar rezultātu. 

Par abu darba tikumu un meistarību
liecina 40 goda raksti un medaļas
“Darba veterāns”.

Uz dzīvi Līvānos ģimene pārcēlās
1970. gadā. Abi turpināja strādāt savās
specialitātēs, bet dēls mācības turpināja
Līvānu 1. vidusskolā. 

Andrejs agrāk bijis kaislīgs makšķer-
nieks un kopā ar darba biedriem brīv-
dienās esot izbraukāti visi Latvijas
ezeri. Andrejam vienmēr patikusi un
padevusies dejošana, tā senioru vakaros
pat vairākas stundas varējis nodejot bez
pārtraukuma. 

1997. gadā iegādājušies ģimenes
māju, kuru kopīgiem spēkiem abi ir
atjaunojuši un saposuši. Viņi abi katru
dienu kopj savu dārzu, audzē stādus un
puķes. Paveikto atzinīgi novērtē arī citi,
jo saņemti daudzi diplomi, goda raksti,
atzinības raksti, iegūtas pat pirmās vie-
tas novada sakoptības konkursā.

Veneranda un Andrejs ļoti lepojas ar
dēlu Voldemāru, vedeklu Silviju, mazdē-
lu Gati, mazmeitu Sanitu un jau trīs
mazmazbērniem.

Līvānu novada dome Venerandai un
Andrejam novēl stipru veselību, darba
sparu, saticību un nezūdošu mīlestības
dzirksti!

Dimanta kāzas nosvinējuši 
Veneranda un Andrejs Vilcāni

J. Magdaļenoka foto
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Turpinās projekts 
Nr. 9.2.4.2/16/I/006 „Veselības
veicināšanas un slimību profilakses
pasākumu īstenošana Līvānu
novada iedzīvotājiem” 

Jau gandrīz divus gadus Līvānu novada iedzīvotājiem projek-
ta ietvaros ir iespēja pievērsties veselīgam dzīvesveidam, bez
maksas apmeklējot dažāda veida nodarbības un lekcijas. 

Visiem, atkarībā no interesēm, bija iespēja apmeklēt dažādas
tematiskās lekcijas par atkarību profilaksi, garīgo veselību,
veselīgu uzturu, gan iesaistīties izglītojošās nodarbībās par
veselīga uztura pagatavošanu, fizisko aktivitāšu nozīmi, gan
aktīvi piedalīties vingrošanas nodarbībās, fizisko aktivitāšu die-
nas pasākumos, ūdens vingrošanas nodarbībās, nūjošanas
nodarbībās, deju nodarbībās, uzlabojot savu fizisko veselību.

2018. gadā aizvadītās aktivitātes:
1) 25 tematiskās lekcijas:
9 atkarību profilakses lekcijas;
9 lekcijas par veselīgu uzturu bērniem un bērnu vecākiem;
7 garīgās veselības veicināšanas lekcijas.
2) 97 izglītojošās nodarbības:
26 praktiskās nodarbības par veselīga uztura pagatavošanu;
7 izglītojošās nodarbības par atkarību izraisošām vielām;
6 izglītojošās nodarbības par fizisko aktivitāšu nozīmi;
12 veselīga uztura izglītojošās nodarbības;
20 izglītojošās nodarbības par seksuālo un reproduktīvo vese-

lību;
26 interaktīvās, izglītojošās nodarbības par seksuālo un

reproduktīvo veselību.
3) Fiziskās veselības veicināšanas pasākumi:
vingrošanas nodarbības Līvānu novada izglītības iestādēs no

oktobra līdz decembrim;
vingrošanas nodarbības fizioterapeita un trenera vadībā no

maija līdz oktobrim;
9 fizisko aktivitāšu dienas pasākumi;
6 fizisko aktivitāšu dienas – kolektīvais sports;
mūsdienu dejas fiziskās aktivitātes veicināšanai bērniem no

jūnija līdz augustam;
nūjošanas nodarbības no jūnija līdz augustam;
ūdens vingrošanas nodarbības Līvānu novada izglītības iestā-

žu bērniem no 7.-9. klasei.
4) Četras atbalsta grupu nodarbības jaunajām māmi-

ņām;
5) Viena 3 dienu nometne bērniem no trūcīgām un maz-

nodrošinātām ģimenēm. 

Projekta aktivitātes turpināsies arī 2019. gadā, kur pašvaldī-
ba plāno realizēt vietēja mēroga aktivitātes, sniedzot iespēju bez
maksas piedalīties ikvienam novada iedzīvotājam, atbilstoši
pasākuma plānoto aktivitāšu mērķa grupai. Projekta galvenais
mērķis ir uzlabot pieejamību veselības veicināšanas un slimību
profilakses pakalpojumiem novada iedzīvotājiem, īstenojot vie-
tējā mēroga pasākumus sociālās atstumtības un nabadzības ris-
kam pakļautajām iedzīvotāju grupām.

Projekta kopējās attiecināmās izmaksas sastāda 146 351.00
EUR, no kurām 85 % ir ESF finansējums 124 398.35 EUR apmē-
rā un 15% valsts budžeta finansējums 21 952.65 EUR apmērā.

Projekts tiek realizēts ESF Darbības programmas „Izaugsme
un nodarbinātība” 9.2.4. specifiskā atbalsta mērķa „Uzlabot pie-
ejamību veselības veicināšanas un slimību profilakses pakalpo-
jumiem, jo īpaši nabadzības un sociālās atstumtības riskam
pakļautajiem iedzīvotājiem” 9.2.4.2 pasākuma „Pasākumi vietē-
jās sabiedrības veselības veicināšanai un slimību profilaksei”
ietvaros.

Vairāk informācijas par ES struktūrfondiem varat iegūt
http://www.esfondi.lv.

Vairāk informācijas:
Kristīne Šņepste, Līvānu novada domes Projekta vadītāja
Tālr. 6530780; e-pasts: kristine.snepste@livani.lv

Aktualitātes būvdarbos 
Industriālā zona
Būvdarbi objektā ir noslēgušies. Noslēdzas

trīs dizaina tematisko pieturvietu uzstādīšanas
darbi. Būvuzņēmējs, lai nodotu objektu eksplua-
tācijā, gatavo dokumentāciju iesniegšanai
Būvniecības valsts kontroles birojā (BVKB). 

Stacijas iela
Stacijas ielā turpinās nomaļu sakārtošana.

Stacijas un Fabrikas ielās notiek objektu sagata-
vošana ziemas uzturēšanai.  

Jaunajai pilsētas robežzīmei tika izveidots
nepieciešamais elektropieslēgums, un kopš 4.
decembra diennakts tumšajā laikā tā ir izgaismota. 

Ūdenssaimniecības attīstība
Objekts nodots ekspluatācijā. 
Privātmāju īpašniekus, kuri to vēl nav izdarī-

juši, aicinām izmantot ziemas periodu, lai saņem-
tu nepieciešamos saskaņojumus pieslēgumu
ūdensapgādes un kanalizācijas tīkliem izbūvei.

Lai pieslēgtos pie pilsētas ūdensapgādes un
sadzīves notekūdeņu kanalizācijas tīkliem,
nepieciešams:

1. Griezties SIA “Līvānu dzīvokļu un komunā-
lā saimniecība” ar iesniegumu izsniegt Tehniskos
noteikumus pieslēgšanai. Pēc tehnisko noteiku-

mu sagatavošanas ar Jums sazināsies un vieno-
sies par Tehnisko noteikumu saņemšanu.

2. Pēc Tehnisko noteikumu saņemšanas ir
jāsaņem rakšanas atļauja Līvānu novada domē
Būvniecības un infrastruktūras daļā. 

3. Jāveic izbūve saskaņā ar saskaņoto rakša-
nas atļauju. Būvdarbu un materiālu izmaksas
sedz būvniecības pasūtītājs (īpašnieks), izņemot
komercuzskaites mēraparāta izmaksas, to uzstā-
da SIA “Līvānu dzīvokļu un komunālā saimnie-
cība” par saviem līdzekļiem.

4. Pieslēgšanu tīkliem, uzskaites skaitītāju
plombēšanu veic SIA “Līvānu dzīvokļu un komu-
nālā saimniecība” darbinieki. Maksa par veikta-
jiem darbiem netiek prasīta.

5. Pēc visu būvdarbu veikšanas SIA “Līvānu
dzīvokļu un komunālā saimniecība” atbildīgie
darbinieki pieņem veikto tīklu pieslēguma izbūvi
ekspluatācijā, sastādot aktu/atzinumu.

6. Pēc izbūves akta/atzinuma sastādīšanas
jāgriežas Līvānu novada domē Būvniecības un
infrastruktūras daļā, lai veiktu atzīmi par rakša-
nas daru pabeigšanu.

7. Tiek sagatavots pakalpojuma sniegšanas
līgums, pēc līguma abpusējas parakstīšanas ir
atļauts lietot pakalpojumu.

Neskaidrību vai jautājumu gadījumā sazinie-
ties ar Līvānu novada domes būvinženieri Aināru
Skromānu pa tālr. 65307273 vai 29359849 vai pa
e-pastu: ainars.skromans@livani.lv

Citi pašvaldības autoceļi
Šoruden pašvaldības autoceļi šķīdoņa periodā

salīdzinoši ar iepriekšējiem gadiem ir tikuši
mazāk sabojāti ar smago transportu. Paldies
Valsts policijai par veiktajiem kontroles pasāku-
miem, kas ir nesis pozitīvu rezultātu. 

Noslēgumam tuvojas Līvānu novada pašvaldības integrētās
attīstības programmas 2019.–2025. gadam izstrāde

Līvānu novada dome informē, ka pēc publiskās
apspriešanas procedūras oktobrī un novembrī norisinā-
jās precizējošie darbi pie „Līvānu novada pašvaldības
integrētās attīstības programmas 2019.–2025.gadam”
1.redakcijas, kā rezultātā, pamatojoties uz Līvānu
novada domes 2018. gada 29. novembra sēdes lēmumu
Nr.19-12, ir izstrādāta Attīstības programmas gala
redakcija, kas tiek nodota atzinumu sniegšanai
Latgales plānošanas reģionam un Vides aizsardzības
un reģionālās attīstības ministrijai.

Attīstības programma ir vidēja termiņa plānoša-
nas dokuments (līdz 7 gadiem), kurā noteikts pasāku-
mu kopums ilgtermiņa prioritāšu īstenošanai.

Attīstības programmas loma ir apzināt un novēr-
tēt pašvaldības rīcībā esošos resursus (dabas resursi,
infrastruktūra, cilvēkresursi), piedāvāt skaidru redzē-
jumu un risinājumus to efektīvākai izmantošanai, sek-
mēt rīcību un investīciju mērķtiecīgu plānošanu
(pamats pašvaldības budžeta plānošanai), visa veida
investīciju piesaisti (pamats valsts atbalsta plānoša-

nai, ārvalstu un vietējo privāto investīciju piesaiste),
teritorijas atpazīstamību (teritoriju “mārketings”).

Attīstības programmas izstrādes mērķis ir vei-
dot pamatu Līvānu novada teritorijas ilgtspējīgai un
līdzsvarotai attīstībai. Šis dokuments būs par pamatu
pašvaldības budžeta līdzekļu plānveidīgai izlietošanai
attīstības projektiem un investīciju piesaistei.

Pateicamies ikvienam par aktīvu līdzdarboša-
nos Attīstības programmas izstrādes procesā!

Autoceļu ziemas uzturēšanas sezona sākas 1.
novembrī un ilgst līdz 31. martam, bet, atkarībā no
laika apstākļiem, šis periods var tikt pagarināts.

Ziemas sezonā kompleksās ikdienas uzturēša-
nas darbi Līvānu novada pašvaldībai piedero-
šiem autoceļiem un ielām tiek veikti atbilstoši
Ministru kabineta noteikumiem Nr.224
„Noteikumi par valsts un pašvaldību autoceļu
ikdienas uzturēšanas prasībām un to izpildes
kontroli”. Darbi tiek veikti prioritārā secībā,
ņemot vērā autoceļa uzturēšanas klases.
Autoceļa uzturēšanas klases tiek noteiktas atka-
rībā no ceļu klasifikācijas, satiksmes intensitā-
tes, seguma tipa, tehniskā stāvokļa un sociāleko-
nomiskās nozīmes. 

Līvānu novada dome aicina autovadītājus
braukt prātīgi un izvēlēties piemērotu braukša-
nas ātrumu un tas ir atkarīgs ne tikai no ceļa
stāvokļa, bet arī automašīnas tehniskā stāvokļa,
autovadītāja pieredzes un prasmēm, kā arī jāie-
vēro lielāka distance starp priekšā braucošiem
transportlīdzekļiem.

Lai informētu par neatbilstošiem braukšanas
apstākļiem uz Līvānu novada pašvaldībai piede-
rošiem autoceļiem vai ielām, aicinām autovadī-
tājus zvanīt:

Līvānu pilsētā: Līvānu novada domes būvin-
ženierim Aināram Skromānam tālr.29359849
vai SIA „Līvānu dzīvokļu un komunālā saimnie-
cība” KS iecirkņa vadītājam Edgaram Pauniņam
tālr.28315675

Jersikas pagastā: Jersikas pagasta pārvaldes
vadītājai Anitai Lietauniecei tālr.29917785 vai
komunālās saimniecības vadītājam Andrejam
Purviņam tātr.26577951 

Rožupes pagastā: Rožupes pagasta pārvaldes
vadītājam Andrim Neiceniekam tālr. 26543575
vai komunālās saimniecības vadītājam Jānim
Trūpam tālr. 29130823 

Rudzātu pagastā: Rudzātu pagasta pārvaldes
vadītājai Rutai Klibiķei tālr.29429044 vai komu-
nālās saimniecības vadītājam Egīlam Zaķim
tālr.22030685 

Sutru pagastā: Sutru pagasta pārvaldes vadī-
tājas p.i. Paulīnai Zariņai tālr. 26360920 vai
komunālās saimniecības vadītājam Staņislavam
Korsakam  tālr. 29462930 

Turku pagastā: Turku pagasta pārvaldes
vadītājai Kristīnei Kirilovai tālr.28619485 vai
komunālās saimniecības vadītājam Mihailam
Puriškevičam tālr.28347954

Par autoceļu ziemas uzturēšanu
Līvānu novadā
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Latgales SEZ statusu saņem
SIA “Light Guide Optics
International”

4. decembrī Daugavpilī notika kārtējā Latgales specialās eko-
nomiskās zonas (SEZ) Uzraudzības komisijas sēde, kurā viens no
darba kārtības jautājumiem bija jauna investīciju projekta izska-
tīšana un lēmuma pieņemšana par Latgales SEZ iekļaujamo teri-
toriju, kas atrodas Līvānu novadā.

Izvērtējot Latgales SEZ pārvaldē saņemto SIA “Light Guide
Optics International” dokumentāciju un uzņēmuma biznesa
plānu, un uzklausot uzņēmuma vadības prezentāciju, tika pie-
ņemts lēmums iekļaut Latgales SEZ Līvānu novada teritoriju ar
kopējo platību 6.47 ha.

Lai komisijas locekļus detalizētāk iepazīstinātu ar uzņēmuma
darbību, tā vadītāji savā prezentācijā izklāstīja tā vēsturi, darbī-
bas virzienus, specifiku un sasniegumus. Īstenojot savu komerc -
darbību, uzņēmums savas pastāvēšanas 14 gados ir kļuvis par
vienu no pasaules TOP5 ražošanas uzņēmumiem optisko šķiedru
nozarē un pasaules lielāko medicīnisko produktu ražotāju urolo-
ģijas tehnoloģiju nozarē. Lai sekotu mūsdienu tendencēm un pie-
prasījumam, uzņēmums nemitīgi paplašinās un attīstās. Kopš
2013.gada, uzņēmumā darbojoties pētniecības departamentam, ir
izstrādāti jauni produkti un ražošanas tehnoloģijas, tāpat iegādā-
tas pasaulē modernākās nozares tehnoloģijas un celta darbinieku
kvalifikācija. Apzinoties pasaules tirgus straujo attīstību, lai
saglabātu savu nišu un lomu tajā, uzņēmums izveidojis savus
meitas uzņēmumus Vācijā, Baltkrievijā un ASV, kur katrs no
tiem darbojas  savās tirgus zonās.

Sēdē klātesošos īpaši uzrunāja SIA “Light Guide Optics
International” valdes priekšsēdētāja Daumanta Pfafroda pieredze
un informācija par uzņēmuma darbības dinamikas attīstību un
ekonomiskajiem rādītājiem. 99,5% no saražotās produkcijas uzņē-
mums eksportē uz ASV, Vāciju, Austriju, Itāliju, Singapūru u.c.
valstīm. 2017.gadā SIA “Light Guide Optics International” saņē-
ma Latvijas izcilības balvu. Uzņēmums Līvānos nodarbina 137
darbiniekus, tiem maksājot teju 3 reizes lielāku darba samaksu,
kāda ir  vidēji Latgalē. Kā uzsvēra Uzraudzības komisijas loceklis
un Līvānu novada domes priekšsēdētājs Andris Vaivods:
“Uzņēmums ir aktīvs dažādu pilsonisko aktivitāšu atbalstītājs.
Sadarbībā ar domi tiek īstenota jauniešu stipendiju programma.
Līvānos esošajiem un potenciālajiem darbiniekiem tiek nodroši-
nātas studiju iespējas Rēzeknes Tehnoloģiju akadēmijā.
Uzņēmums ir aktīvs nodibinājuma “Viduslatgales pārnovadu
fonds” atbalstītājs”.” Šo un citu rādītāju dēļ, uzņēmums
2017.gadā saņēma Latgales plānošanas reģiona balvu kā sociāli
atbildīgākais uzņēmums Latgalē.

Sanāksmes turpinājumā izskatīja un atbalstīja arī Latgales
SEZ kapitālsabiedrības SIA “Eko Nams” ieguldījumu projektu,
kuru uzņēmums plāno realizēt laika posmā no 2018.gada
15.decembra līdz 2019.gada 1.aprīlim. Arī SIA “Eko Nams” darbo-
jas Līvānu novadā.

Līdz 2018.gada 4. decembrim par investīcijām Latgales SEZ
teritorijā ir noslēgti 14 līgumi 3,7 milj EUR ieguldījumu apmērā,
Latgales SEZ iekļauti 63.2972 ha platības un līdz 2022.gadam
plānots izveidot 118 jaunas darbavietas. 

Uzņēmumiem, kuri darbosies Latgales SEZ teritorijās, ir iespēja
pretendēt uz tiešo nodokļu atvieglojumiem, proti, uzņēmuma ienā-
kuma nodokļa un nekustamā īpašuma nodokļa atlaidēm (līdz 80%). 

Noslēdzies konkurss skolēniem
“Mana biznesa ideja 2018”
- Inese Stahovska,
Līvānu uzņēmējdarbības 
centra vadītāja

Jau vairākus gadus Līvānu
uzņēmējdarbības atbalsta
centrs organizē skolēnu kon-
kursu „Mana biznesa ideja” ar
mērķi motivēt  jauniešus spert
pirmos soļus uzņēmējdarbībā.

Šogad Līvānu novada jau-
nieši iesniedza septiņas bizne-
sa idejas un pārsteidza vērtēša-
nas žūriju ar savu prasmi iedzi-
ļināties biznesa idejas izstrādē,
kā arī ar radošo pieeju sava
produkta prezentācijā.

Jauniešu idejās bija jūtama
„zaļās domāšanas“ tendence.
Piemēram, Rudzātu vidussko-
las audzēknis Dāvids Rubens
prezentēja inovatīvu ideju
„Zirgkastaņu augļu pulvera
ražošana”. Šī produkta pielieto-
juma spektrs ir gana plašs, jo to
var izmatot gan zobu higiēnā,
gan kosmetoloģijā.

Līvānu 2.vidusskolas au -
dzēkņi Maksims Kolosovs un
Adrians Bogdanovs prezentēja
kafijas dzērienu no ozolzīlēm,
kas varētu pilnveidot mūsu
ikdienas kafijas dzeršanas
paradumus.

Uzmanība bija pievērsta arī
veselības uzlabošanai un imūn-
sistēmas stiprināšanai, piedā-
vājot priežu čiekuru sīrupa un
piparmētru sīrupa pagatavoša-
nas idejas. Jersikas pamatsko-
las audzēknis Raivis Tūmiņš
prezentēja biznesa ideju „Priežu
čiekuru sīrupa pagatavošana”,
bet Rudzātu vidusskolas

audzēkne Marija Groza – bizne-
sa ideju „Piparmētru sīrups”.

Netika aizmirsts arī par „slai-
do līniju”. Laura Kazicāne un
Sindija Kudrjavceva no Rudzātu
vidusskolas prezentēja ideju par
trifeļu ražošanu no pupu mil-
tiem un ekoloģiskiem produk-
tiem, veicot arī produkta uztur-
vērtību un kaloriju aprēķinus.

Ar īpašu pieeju pārsteidza
Rožupes pamatskolas audzēk-
nes Zane Justīne Jasinska un
Anda Vaivode, piedāvājot drēb-
ju maisus ar individuālu dizai-
nu katram klientam (piemē-
ram, pašdarbnieku kolektīviem
un sportistiem).

Līvānu 1.vidusskolas
audzēkne Ilvija Kassaliete pie-
dāvāja  pašdarinātus mūsdienī-
gus polimērmāla materiāla
auskarus ar unikālu un  neat-
kārtojamu dizainu.

Biznesa ideju izvērtēšanai

tika pieaicināti dažādu jomu
speciālisti, kas sniedza arī
praktiskus ieteikumus un dalī-
jās pieredzē:

l Ginta Kraukle – Līvānu
novada dome;

l Andrejs Zelčs – Latvijas
Investīciju un attīstības aģen-
tūras Daugavpils biznesa inku-
bators;

l Linda Upīte – SIA
„Linlivar”;

l Agija Trokša – SIA
„Saltums 2”;

l Zane Grigale – Soročina –
SIA „Rasa Botanicals”;

l Gita Usāne – ziedare – pir-
tniece.

Liels paldies vērtēšanas
komisijas locekļiem, skolotā-
jiem, Līvānu tūrisma un infor-
mācijas centram, vietējiem
uzņēmējiem – kafejnīcai „5.ele-
ments” un SIA „GLEAR“ par
novada jauniešu atbalstīšanu.

Līdz 27. decembrim izmaksās
Ziemassvētku pabalstus

Līvānu novada dome no 5. līdz 27. decembrim izmaksā ikga-
dējo Ziemassvētku pabalstu 30 EUR apmērā Līvānu novada
teritorijā deklarētajiem 1. un 2. grupas invalīdiem, bērniem
invalīdiem un politiski represētajām personām.

Pabalstu var saņemt Līvānu novada domes kasē un pagastu
pārvalžu kasēs, uzrādot personu apliecinošu dokumentu un
invaliditātes apliecību vai politiski represētās personas statusu
apliecinošu dokumentu.

Līvānu novada dome līdz 27. decembrim izmaksās ikgadējo
Ziemassvētku pabalstu audžuģimenēm 15,00 EUR apmērā par
katru audžuģimenē ievietoto bērnu. Šis pabalsts tiks izmaksāts
ar bezskaidras naudas pārskaitījumu.

Atbalstīts SIA “Līvānu
slimnīca” projekts

SIA “Līvānu slimnīca” saņēmusi Centrālās finanšu un līgumu
aģentūras (CFLA) atzinumu par nosacījumu izpildi projektam
„SIA “Līvānu slimnīca” infrastruktūras attīstība veselības aprū-
pes pakalpojumu kvalitātes uzlabošanai”. Tas nozīmē, ka jau
tuvākajā laika tiks parakstīts līgums un varēs uzsākt projekta
īstenošanu.

Projekta ietvaros SIA “Līvānu slimnīca” telpās paredzēts veikt
rentgena kabineta remontu (grīdas, sienu un griestu seguma
atjaunošanu, durvju nomaiņu) kā arī veikt iekārtu un nepiecieša-
mā aprīkojuma iegādi un uzstādīšanu rentgena, endoskopijas,
okulista un ginekoloģijas kabinetiem un aprūpes nodaļai. 

Kopējās projekta izmaksas aprēķinātas 365 453,40 EUR apmē-
rā, no kurām Eiropas reģionālā attīstības fonda finansējums ir
355 482,75 EUR apmērā, valsts budžeta finansējums 37 639,35
EUR apmērā un SIA “Līvānu slimnīca” līdzfinansējums 21 927,20
EUR apmērā.

SIA “LLIKC” Preiļu konsultāciju birojs 
sveica Līvānu novada lauksaimniekus

1. decembrī Riebiņu novada Kultūras centrā SIA “Latvijas Lauku konsultāciju un izglītības
centrs” (LLIKC) Preiļu konsultāciju birojs rīkoja ikgadējo Lauksaimnieku balli. Līvānu novada domi
pasākumā pārstāvēja priekšsēdētāja vietniece Ginta Kraukle. 

Pasākuma ietvaros SIA “LLIKC” Preiļu konsultāciju birojs godināja vairākus lauksaimniekus un
konsultāciju biroja sadarbības partnerus. No Līvānu novada tika sveikti:

l Lauksaimniecības pakalpojumu kooperatīvās sabiedrības „Piena āres“ dibinātāji – Sandra
Jēgermane, Jāzeps Ivanāns, Māris Ormanis, Jānis Vaivods, Aija Laizāne, Tekla Broņislava
Romanovska;

l ZS “Ērgļi” Artūrs Vanags;
l ZS “Lūki” Andris Pūga; 
l Lidija Pundure.

2018. gada decembra sākumā ir pabeigti apjo-
mīgi būvdarbi Līvānu industriālajā zonā (turp -
māk – LIZ), kas tika veikti projekta “Publiskās
infrastruktūras kvalitātes uzlabošana Līvānu
industriālajā zonā uzņēmējdarbības attīstības
veicināšanai” ietvaros. 

Pēc veiktajiem infrastruktūras pārbūves dar-
biem, LIZ ir piedzīvojusi būtiskas pārmaiņas.
Ņemot vērā to, ka LIZ teritorijā esošais ielu un
pievedceļu stāvoklis bija slikts, braukšanas kva-
litātes un satiksmes drošības prasībām neatbil-
stošs, tā uzlabošanai tika veikta:

1. Celtniecības ielas un tās lietus kanalizāci-
jas pārbūve;

2. Mazās Stirnu ielas pārbūve;
3. Celtniecības ielas, Stirnu ielas un Mazās

Stirnu ielas apgaismojuma izbūve, t.sk. elek-
troapgādes tīklu pārbūve;

4. Ūdensapgādes tīklu izbūve Stacijas ielā,
Fabrikas ielā, Celtniecības ielā, Stirnu ielā,
Mazajā Stirnu ielā un kanalizācijas tīklu izbūve
Fabrikas ielā, Celtniecības ielā, Stirnu ielā;

5. Vājstrāvas sakaru tīklu pārbūve Celt -
niecības ielā, Stirnu ielā un Mazajā Stirnu ielā;

6. Celtniecības ielas gājēju celiņa pār -
būve/izbūve un velo celiņa izbūve, Mazajā Stirnu
ielā jauna gājēju celiņa izbūve.

Būvdarbus veica SIA “Ošukalns”, būvuzrau-
dzību – SIA “Jurevičs un partneri” un autoruz-
raudzību – SIA “Firma L4”.

Projekta mērķis – veikt industriālās zonas
infrastruktūras uzlabošanu, paaugstinot tās
sasniedzamību, samazinot degradēto teritoriju
platību, nodrošinot kvalitatīvu, pieejamu un pie-
vilcīgu vidi uzņēmējdarbības attīstībai Līvānu
novadā.

Projekta kopējās izmaksas – 3 343 758,69
EUR, t.sk. attiecināmās izmaksas – 3 182 732,45
EUR, no kurām ERAF finansējums (85 %) – 2
705 322,58 EUR, Valsts budžeta dotācija (4,5 %)
– 143 222,96 EUR, pašvaldības finansējums
(10,5%) apmērā – 334 186,91 EUR. Projekta
neattiecināmās izmaksas (pašvaldības finansē-
jums) –161 026,24 EUR.

Projekts tiek realizēts 5.6.2. specifiskā atbalsta
mērķa “Teritoriju revitalizācija, reģenerējot deg-
radētās teritorijas atbilstoši pašvaldību integrē-
tajām attīstības programmām”, Otrās atlases
kārtas “Ieguldījumi degradēto teritoriju revitali-
zācijā reģionālas nozīmes attīstības centru
pašvaldībās” ietvaros.

Noslēgušies būvdarbi Līvānu
industriālajā zonā 
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Noslēdzot rubriku – intervija ar
novada domes deputātu, domes
priekšsēdētāju Andri Vaivodu (Zaļo
un Zemnieku savienība).

Īsumā pastāstiet par sevi?
Nereti ir sarežģīti formulēt: “Kas es

esmu?” To var gari teorētiski skaidrot,
bet, manuprāt, vislabāk to pasaka
spāņu dzejnieks Huans  Ramons
Himeness (Juan Ramón Jiménez) savās
dzejas rindās:

Es neesmu es.
Es esmu tas,
Kas neredzams iet man līdzās,
Ko dažkārt  apmeklēju
Un ko dažkārt aizmirstu.
Kas mierīgi klusē, kad runāju,
Kas mīļi piedod, kad ienīstu,
Kas iet tur, kur neesmu,
Un kas paliks stāvot, kad miršu.
Un vienīgais ikkatram no mums pie-

ejamais tiešais resurss esam mēs paši.
Tās ir mūsu  zināšanas un dzīves piere-
dze. Tas ir mūs laiks, jo cits laiks mums
netiks dots. Uzskatu, ka mūsu paaudze
dzīvo brīnišķīgā laikā – divos gadsimtos,
dažādu ideoloģiju nomaiņā, visstraujāka-
jā cilvēces attīstības un pārmaiņu laikā.

Esmu dzimis 1960. gadā Rožupes
pagastā. Ticīgā, strādīgā un godīgā
ģimenē. Ar īstām saknēm – latgaliešu,
Latvijas patriotu ģimenē. Savus vecā-
kus un vecvecākus atceros kā zinošus,
dzīves pieredzes bagātus cilvēkus, kas
neliedza savu padomu arī citiem. Tas
dzīvē ļoti palīdz arī man. Man palīdzēja
arī māsa Marija, brāļi Leons un Ēvalds.
Es biju pats jaunākais. 

Dzīvē man ir paveicies satikt, iemīlēt
un būt kopā ar vēl vienu  Mariju – savu
sievu.  Mums ir trīs brīnišķīgas meitas
Vineta, Ieva un Ilze. Visas ir ieguvušas
labu izglītību un dzīvo un strādā Latvijā.
Par to mums, vecākiem, ir liels prieks. 

Mūsu dzimtas cilvēki visās paaudzēs
ir bijuši kārtīgi darba darītāji.  Ja ko
sākam, tad tā pa īstam un līdz galam.
Darba tikums ir jūtams pat bērnos un
mazbērnos. Visās paaudzēs esam bijuši
lieli tautas muzikanti, dziedātāji un
dejotāji. Mūsu dzimtā ir kāzu muzikanti,
baznīcas kora dalībnieki, Dziesmusvētku
dalībnieki, televīzijas filmu aktieru
tērpu mākslinieki, TV raidījuma „Spiets”
dalībnieki, TV „Šlāgeraptauju” godalgo-
tu balvu ieguvēji un pat TV raidījuma

”Balss pavēlnieks” uzvarētāja. 
Es 1975. gadā absolvēju Sīļu astoņga-

dīgo skolu (šobrīd Rožupes pamatskola).
1979. gadā pabeidzu Višķu lauksaimnie-
cības  tehnikuma Mehanizācijas nodaļu. 

Kad manam labākajam draugam
Aigaram, ar kuru kopā bijām uzauguši,
bija jāsāk iet skolā, es savai mammai
uzstāju, ka arī es iešu skolā. Kaut gan es
nebiju gatavojies un neko nepratu,
mamma piekāpās. Līdz Jaunajam
gadam mani nerakstīja klases žurnālā,
bet pēc tam audzinātāja atzina: „Nu
kaut kā jau viņš tur mācās, lai jau iet.”
Tā esmu bijis jaunākais klasē, jaunākais

kursā un pat jaunākais daudzviet dzīvē. 
Atceros, ka pirmo naudu nopelnīju

strādājot uz zirga siena kašamās mašī-
nas dzimtajā kolhozā.  Biju beidzis piek-
to klasi un vēl biju tik mazs, ka pedāļus
sēdus aizsniegt nevarēju, un no rīta
zirgu iejūdza tētis. Visi pārējie puiši bija
vecāki, tāpēc palīdzēja. Nākošās vasaras
darbs bija graudu kaltēs, bet pēc septī-
tās klases jau biju graudu kombainiera
palīgs vecākajam brālim Leonam. Jau
sešpadsmit  gadu vecumā sešus mēne-
šus nostrādāju uz traktora. Pēc gada kā
Rožupes kolhoza stipendiātam ražoša-
nas praksē man uzticēja graudu kom-
bainu, kaut gan prakses atskaitē to pat
nedrīkstēju rakstīt un bija jānorāda, ka
strādāju par kombainiera palīgu. Biju
pats jaunākais kombainieris ne tikai
kolhozā, bet noteikti arī rajonā un,
iespējams, pat Latvijā.  Dzīvē vienmēr
es esmu centies panākt savu, un pārsva-
rā man tas ir izdevies. 

No 1979. līdz 1981. gadam tiku
iesaukts dienestā Padomju armijā.
Dienesta vieta atradās Maskavā. Tajā
laikā notika Maskavas Olimpiskās spē-
les, kuras boikotēja ASV, un sākās karš
Afganistānā. Afganistānā krita arī dau-
dzi kareivji, ar kuriem kopā pusgadu
mācījos komandējošā sastāva skolā,
tāpēc biju tuvu tam visam. Pēc Latvijas
valsts neatkarības atgūšanas, kad
Krievija uzsāka karu Čečenijā, bija gan-
darījums par to, ka mūsu Latvijas pui-
šiem tur galvas vairs nebija jānoliek, un
mūsu Māmuļām savi dēli vairs nebija
jāapglabā „cinka” zārkos. Tāpēc bija
vērts aktīvi iestāties par brīvu Latviju
un aktīvi piedalīties mūsu dzimtenes
atjaunošanā – piedalīties Tautas frontē,
Rīgā barikādēs, no pirmās dienas iestā-
ties atjaunotajā Zemessardzē. Man kā

kareivim bija svarīgi
atteikties no Padomju ar -
mijā dotā zvēresta un pie-
ņemt Latvijas Zemes -
sardzes kareivja svinīgo
zvērestu. Arī šobrīd es
esmu Zemessargs. Tas bija
ļoti atbildīgs, nopietns un
arī interesants laiks.
Atceros, kā piedalījāmies
ceļu patrulēšanā un kopā
ar tā laika miliciju uz auto-
ceļiem naktī pārbaudījām
mašīnas. Pārmaiņu laiku
izmantoja arī daudzi nego-
dīgi cilvēki un grupējumi.
Bija jāaizstāv cilvēku
manta, īpašumi un pat cil-
vēku dzīvība. Šiem uzdevu-
miem ļoti noderēja dienesta

laikā iegūtās zināšanas un pieredze. Tas
bija ļoti saspringts un emocionāls laiks.
Arī politiski tas bija ļoti svarīgs vēstures
posms, jo valsts neatkarība bija jāstipri-
na gan valstī kopumā, gan uz vietas
pašvaldībās. 

Pēc armijas darba gaitas turpināju kā
autovadītājs, darba aizsardzības inženie-
ris, saimniecības daļas vadītājs, iecirkņa
mehāniķis. Tiklīdz bija iespējams iegūt
zemi īpašumā un sākt lauksaimniecisko
darbību dzimtajā novadā, nodibināju
zemnieku saimniecību „Ievas”. 

2009. gadā Daugavpils Universitātē
Humanitārās fakultātes vēstures kated-

rā ieguvu augstāko izglītī-
bu.

Kāpēc nolēmāt pieda-
līties vēlēšanās?

Man bija 28 gadi, kad
pirmo reizi piedalījos vēlē-
šanās. Bija jāaizstāv sava
ideja, mūsu vecāku un vec-
vecāku sapnis: atgūt
Latviju, atjaunot brīvu un
neatkarīgu valsti. Atgūtā
Latvija bija jāaizsargā un
jānostiprina, jāatjauno un
jābūvē. No tā brīža es esmu
deputāts. Pa šiem gadiem
esmu bijis Rožupes pagasta
priekšsēdētāja vietnieks,
Līvānu novada domes
priekšsēdētājs, Preiļu rajo-
na priekšsēdētājs, Latgales
attīstības un plānošanas

reģiona  priekšsēdētājs. Tie ir trīsdesmit
gadi kopā ar valsti un sabiedrību.
Protams, kopā arī ar savējiem – savu
ģimeni, saviem draugiem un kolēģiem,
saviem cīņu biedriem, savu komandu.
Man ir paveicies satikt tik daudzus brī-
nišķīgus cilvēkus, no kuriem tik daudz
esmu mācījies. Uzskatu, ka esmu
bagāts, jo cilvēki, ko tu spēj pulcēt sev
apkārt, ir tā īstā bagātība. Tas ir spēks
un cieņa tavām spējām un veiksme
ilgtermiņā.

Kādas rakstura īpašības Jums
piemīt? Kāds ir Jūsu dzīves moto?

Cīnīties, aizstāvēt, nepadoties, pierā-
dīt un novest lietas un darbus līdz rezul-
tātam. Daudz prasīt no sevis un citiem.
Es noteikti esmu cīnītājs. Man palīdz
lielā dzīves pieredze, iegūtās zināšanas,
intuīcija, situācijas analīze un vērtē-
jums. Es labi pazīstu cilvēkus, jo gan-
drīz visu savu darba mūžu esmu bijis
vadītājs. Spēju uzklausīt citus. Es cen-
šos  visu plānot daudzus gadus uz priek-
šu. Patīk analizēt un paskatīties uz lie-
tām no malas. Pēc paveiktā vienmēr
nepieciešams arī izanalizēt rezultātus. 

Saglabāt līdzsvaru, nepārsālīt, būt
vajadzīgam citiem, izmantot šo laiku,
kuru tu dzīvo, neaizvainot citus, būt
godīgam un paveikt kaut ko vērtīgu, ko
atstāt pēc sevis. Šie ir tie uzdevumi, kas
veido manu dzīves moto.

Kādi ir jūsu vaļasprieki?
Kādreiz patika lasīt grāmatas. Ja bija

laba grāmata, tad varēju lasīt visu nakti
vai pat paslepus lekciju laikā. Patīk vēs-
ture. Skolā un tehnikumā patika fut-
bols, volejbols, slēpošana, svarcelšana,
galda teniss un hokejs. Trīs gadus profe-
sionāli trenējos velosportā. Tagad inte-
resējos un jūtu līdzi mūsu sportistiem,
sporta klubiem un Latvijas izlasēm.
Pēdējos gadus aizrauj lielais teniss – tad
no televizora mani
neviens nevar atraut.
Patīk gatavot ēst. Patīk
vienatnē sēņot un zve-
jot. Patīk būt mežā un
vienkārši atpūsties
dabā.

Kuras ir tās jomas
novadā, kurām Jūs,
būdams deputāts,
gribētu īpaši pievēr-
sties?

Līvānu attīstību
vērtē mūsu iedzīvotāji,
mūsu novada viesi.
Uzskatu, ka visas
jomas ir vienlīdz svarī-
gas. Līvānu novadā ir
izdarīts ļoti daudz, un,

manuprāt, paveikts ir pat neiespēja-
mais. Arī salīdzinot ar citu pašvaldību
izaugsmi, paveikts ir tiešām daudz.
Investētie līdzekļi nes maksimālo atde-
vi. Ir izdevies izveidot labu profesionā-
ļu komandu. Visas iestādes un uzņē-
mumi spēj mūsu iedzīvotājiem sniegt
pakalpojumus labā līmenī. Tomēr,
tāpat kā jebkurā saimniecībā, arī nova-
dā vienmēr pastāvēs jomas, kur nepie-
ciešami uzlabojumi. Pēdējos gados īpaši
strādājam pie tā, lai pakalpojumu
klāsts un līmenis vēl vairāk tiktu uzla-
bots. Uz to šobrīd tiek koncentrēta liela
daļa domes darba.

Arī prasības no mūsu iedzīvotājiem
pieaug, un tās ir pamatotas, jo mūsu cil-
vēkiem, kas godprātīgi strādā, vēl
mācās vai ir jau  pelnītā atpūtā, tiem,
kas godprātīgi pilda savus pilsoņa pie-
nākumus pret valsti un sabiedrību, ir
tiesības dzīvot labāk.

Darāmā ir ļoti daudz, jo mēs labi pār-
zinām šīs vajadzības. Ieceru un projektu
ir daudz – pat daudzus gadus uz priek-
šu, bet mēs zinām arī Līvānu novada
iespējas, kas liek atbildīgi un apdomīgi
plānot. Nesasteidzot un pārdomāti ir
jāvirzās uz priekšu. Es esmu pārlieci-
nāts, ka mums visiem kopā, palīdzot,
izprotot un atbalstot vienam otru, tas
izdosies. Mēs esam stipri un to paveik-
sim, lai mūsu novads būs labākā vieta,
kur dzīvot.

Ar ko Jūs lepojaties Līvānu nova-
dā?

Visvairāk Līvānu novadā es lepojos
ar cilvēkiem. Mūsu cilvēki ir īpaši. Tā
mums ir vislielākā vērtība, jo bez cilvē-
kiem nebūs Līvānu novada, nebūs
Latgales, nebūs Latvijas. Mūsu uzņēmē-
ji, skolēni, studenti, mūziķi, mākslinie-
ki, sportisti un daudzi citi sava darba
profesionāļi - jūsu panākumi godam nes
Līvānu novada vārdu Latvijā un tālu
plašajā pasaulē. Paldies jums! 

Tuvojas Ziemassvētki, kas atgādina
par kristīgajām vērtībām, kas liek pie-
bremzēt ikdienas steigā, kas atver cilvē-
ku sirdis un prātus. Šis ir īpašs laiks,
kad izlīgt un piedot, kad pateikt labu
vārdu un uzmundrināt, kad palīdzēt
līdzcilvēkiem. 

Lai mierīgi un gaiši Ziemassvētki
ikvienā ģimenē! Lai Jaunais gads nes
spēku visiem būt labākiem un sasniegt
vairāk!    

Iepazīsimies ar deputātu 

1976. gadā Groznijā (Čečenija). 700
Latvijas studentu celtniecības vienības
sastāvā strādāju augļu un dārzeņu
novākšanā

1974. gadā ar klases biedriem un draugiem spēlē-
jot hokeju uz lauka

1982. gadā tēva mājās “Vilmeniešos” nākošajā dienā
pēc kāzām kopā ar draugiem 

Pēc vecākās meitas Vinetas Rīgas Tehniskās universitātes
izlaiduma 2010. gadā

Foto no A. Vaivoda privātā arhīva
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SIA “Līvānu dzīvokļu un komunālā saimniecī-
ba” valdes priekšsēdētājs Artūrs Vilcāns iepazīsti-
na “Līvānu Novada Vēstis” lasītājus ar paveikto
daudzdzīvokļu dzīvojamo māju apsaimniekošanā
iepriekšējos gados, kā arī ar turpmāk plānoto.

Tāpat kā katru gadu, arī šogad SIA “Līvānu dzīvok-
ļu un komunālā saimniecība” veica visu daudzdzīvokļu
dzīvojamo māju (kopumā 96 mājas), kas ir nodotas
uzņēmumam apsaimniekošanā, detalizētu fizisko
apsekošanu un sastādīja veicamo darbu tāmes.

Māju kopsapulcēs uzņēmuma speciālisti iepazīsti-
nāja attiecīgo māju dzīvokļu īpašniekus un īrniekus ar
lielākajām problēmām, kas tuvākajā laikā būtu jāno-
vērš, un ar veicamajiem darbiem un to izmaksām. 

Būtisks jautājums ir māju uzkrājumu bilances. Ja
uzkrājuma bilance ir negatīva (ko rada iedzīvotāju parā-
di par apsaimniekošanu), tad atjaunošanas darbi nav
iespējami. Lielākiem remontiem ir nepieciešams veikt
papildus uzkrājumus, jo ne SIA “Līvānu dzīvokļu un
komunālā saimniecība”, ne piesaistītie būvuzņēmumi
darbus nevar veikt uz parāda. Bieži vien iedzīvotāji
jautā: “Mēs taču gadiem maksājam, kur paliek mūsu
nauda? Kāpēc mūsu daudzdzīvokļu mājā nevar veikt
visus nepieciešamos darbus?” Artūrs Vilcāns skaidro,
ka  par apsaimniekošanas un īres maksas līdzekļiem
komunālā saimniecība var veikt tikai nelielus ikdienas
uzturēšanas un avāriju novēršanas darbus. Lieli
remontdarbi prasa arī ievērojamus līdzekļus, visiem
taču ir zināms, cik šodien izmaksā būvniecības mate-
riāli un būvnieku darbs. Tikai veicot kapitālo remontu,
kas, protams, attiecīgajā brīdī prasa lielākus ieguldīju-
mus, var nopietnu problēmu atrisināt pilnībā, lai pie
tās tuvākajā laikā vairs nebūtu jāatgriežas. Savukārt
“pielāpīšana” dod vien īslaicīgu rezultātu un tikai
atliek apjomīgos ieguldījumus, kas agrāk vai vēlāk būs
jāveic, jo daudzdzīvokļu mājas un to komunikācijas
arvien vairāk nolietojas. 

SIA “Līvānu dzīvokļu un komunālā saimniecība”
aicina māju iedzīvotājus iedziļināties savu mājokļu
apsaimniekošanas jautājumos un saprast, ka daudz-
dzīvokļu māja ir kopīpašums, kurā visi īpašnieki ir
atbildīgi par tās saglabāšanu un sakārtošanu. Daļa
iedzīvotāju vēl joprojām domā, ka daudzdzīvokļu
mājas pieder pašvaldībai vai komunālajai saimniecī-
bai, bet tā nav. Katram dzīvokļa īpašniekam pieder arī
daļa no jumta, pagraba un kāpņutelpas. Pašvaldībai
pieder tikai daži dzīvokļi katrā no mājām.

Ūdensapgāde un kanalizācija
Visā pilsētā jau ir nomainīti aptuveni 80% maģis-

trālie ūdens padeves un kanalizācijas novadīšanas pie-
vadi. Daudzdzīvokļu māju vidējais vecums ir ap 40
gadiem, tas nozīmē, ka arī māju komunikācijas sevi ir
pilnīgi nolietojušas. Ir jāsakārto māju iekšējie ūdens-
padeves un kanalizācijas tīkli, lai iedzīvotāji saņemtu
drošu un kvalitatīvu pakalpojumu.

Pirms trīs gadiem, izvērtējot avārijas dienestā
saņemto izsaukumu datus, tika konstatēts, ka būtiskā-
kā problēma bija dzeramā ūdens padeves guļvadu plī-
sumi un bojājumi daudzdzīvokļu mājās. 2016. gadā sep-
tiņām, 2017. gadā deviņām  un 2018. gadā divām
daudzdzīvokļu mājām SIA “Līvānu dzīvokļu un komu-
nālā saimniecība” speciālisti izbūvēja jaunus guļvadus.
Tā rezultātā ir izdevies ievērojami samazināt situāci-
jas, kad kāda no mājām paliek bez dzeramā ūdens. To
nomaiņas darbi tika veikti par māju uzkrājuma līdzek-
ļiem. Tā kā šī problēma bija steidzama, darbi tika veikti
arī tām mājām, kurām uzkrājumu bilance bija negatī-
va. Vēl ir atlikušas astoņas daudzdzīvokļu mājas, kurās
šī problēma nebija tik akūta, bet tuvākajā laikā arī
tajās ūdens guļvadi tiks nomainīti. 

Aptuveni 50% no daudzdzīvokļu mājām ļoti sliktā
stāvoklī ir arī kanalizācijas maģistrālie guļvadi.
Pagaidām notiek to pielabošana, bet uz nākošo periodu
tiek plānots uzsākt to nomaiņu. 2019. gadā to nomaiņa
ir plānota mājām Zaļā iela 4 un Lāčplēša iela 23.

Nākošais posms, lai kvalitatīvais ūdens nonāktu līdz
katram dzīvoklim, ir stāvvadu nomaiņa. Ieguvums būs
gan ūdens kvalitāte, gan arī pašu īpašnieku, gan trešo
personu īpašumu drošība (plīsušas caurules nenopludi-
nās pašu un kaimiņu īpašumus). Par stāvvadu nomai-
ņas nepieciešamību tika norādīts arī māju sapulcēs, jo
visām mājām tie ir sliktā stāvoklī. Ūdens stāvvadiem
lielākās problēmvietas ir metinājumu šuves, korozija
un cauruļu aizaugums. Kanalizācijas stāvvadu prob-
lēmvietas ir plaisas un cita veida bojājumi. 

Mājas Avotu ielā 1b un Raiņa ielā 1 jau ir nobalsoju-
šas par ūdens stāvvadu nomaiņu. Šobrīd notiek sagata-
vošanās, lai janvāra otrajā pusē varētu uzsākt darbus.
Šos darbus veiks SIA “Līvānu dzīvokļu un komunālā
saimniecība” speciālisti. Šie darbi tiek veikti ziemas
periodā, jo darbi ir apjomīgi (katrā mājā jānomaina 12
stāvvadi), un uzņēmumam ziemas periodā darbiem ir
iespējams novirzīt papildus darbiniekus. 

Māju dūmvadi
2017. gadā, izvērtējot daudzdzīvokļu māju sektoru

ar malkas apkuri, tika konstatēts, ka dūmvadu sliktā
tehniskā stāvokļa dēļ var izveidoties bīstama uguns-
drošības situācija. Māju dūmvadi bija sliktā stāvoklī,

līdz ar to tos iztīrīt bija problemātiski vai pat neiespē-
jami, kas varēja izraisīt dūmvadu aizdegšanos. Tika
pieņemts lēmums sākt visu māju ar malkas apkuri
dūmvadu detalizētu apsekošanu, lai izvērtētu situāci-
ju, konstatētu būtiskākās problēmas un uzsāktu prob-
lēmu novēršanu. Daļa skursteņu bija jāpārmūrē pilnī-
bā, bet citiem bija jāpārmūrē tikai to augšējā daļa.
2017. gadā SIA “Līvānu dzīvokļu un komunālā saim-
niecība” speciālisti dūmvadus pārmūrēja 10 mājām,
bet 2018. gadā  vēl septiņām mājām. Tās bija lielas
mājas, līdz ar to arī darbu apjoms bija liels. 

Iepriekšējos gados skursteņu tīrīšanu nodrošināja
paši uzņēmuma darbinieki, bet šogad šiem darbiem
tika noslēgts līgums ar sertificētu skursteņu tīrīšanas
firmu. Tās speciālisti šoruden veica māju skursteņu
pilnu tīrīšanu un apsekošanu, kuras laikā tika piefik-
sēti atlikušie bojājumi un problēmvietas, kuras būs vēl
jānovērš.  Tīrīšanas laikā speciālisti saskārās ar prob-
lēmu, ka daudzu māju dzīvokļu īpašnieki iepriekšējos
gados bija aizmūrējuši skursteņu revīzijas lūkas, bet
citi tās bija aizlīmējuši ar tapetēm vai pie tām novieto-
juši mēbeles,  kas nav pieļaujams. SIA “Līvānu dzīvok-
ļu un komunālā saimniecība” speciālisti individuāli
strādāja ar katru no šo dzīvokļu īpašniekiem, lai lūkas
atrastu un saskaņotu jaunu lūku izveidošanu.

Uz nākošo gadu ir plānots pārmūrēt dūmvadus vēl
astoņām mājām, kā arī novērst apsekošanā konstatē-
tās problēmas. Kad tas tiks izdarīts, tad arī bojāto
skursteņu jautājums tiks atrisināts un nebūs vajadzī-
bas pie tā tuvākajā laikā atgriezties.

Balkoni
Šogad SIA “Līvānu dzīvokļu un komunālā saimnie-

cība” uzsāka balkonu problēmas risināšanu. Daudzi
dzīvokļu īpašnieki atsakās no balkonu remontiem, jo
balkona īpašniekam šajos darbos ir jāpiedalās ar līdz-
maksājumu, kas sastāda 1/3 no darbu izmaksām. 2/3
balkona ir mājas kopīpašuma daļa, tāpēc tam izmanto
mājas uzkrājuma līdzekļus. Ja mājai ir negatīva bilan-
ce, tad dzīvokļa īpašniekam tiek piedāvāts apmaksāt
visu balkona remontu. Daļa īpašnieku šādam risināju-
mam piekrita, bet daļa tam nepiekrīt. Ja mājas uzkrā-
jumu bilance ir negatīva, ja īpašnieks atsakās maksāt
un ja balkona tehniskais stāvoklis vēl nav kritisks, tad
darbus vēl ir iespējams atlikt. Tomēr ir arī mājas,
kurās balkonu tehniskais stāvoklis jau ir kritisks un to
sakārtošanu vairs nav iespējams atlikt. Tāda problēm-
māja ir Lāčplēša ielā 25. Notikušajā dzīvokļu īpašnieku
sapulcē no balkonu demontāžas cilvēki atteicās, tāpēc
drīzumā tiks rīkots iepirkums balkonu atjaunošanas
darbiem. Iepirkumā rezultātā būs zināms kas un par
kādu summu šos darbus piedāvās veikt. Tomēr šīs
mājas iedzīvotājiem ir jābūt gataviem, ka izmaksas
varētu būt ļoti lielas, jo šie darbi ir ļoti sarežģīti. Pēc
iepirkuma tiks sasaukta mājas īpašnieku sapulce, kurā
tad būs jāpieņem lēmums par turpmāko rīcību, jo bal-
koni ir avārijas stāvoklī, un jautājums nav atliekams.

Pilastri
Aktuāls jautājums ir arī daudzdzīvokļu māju pilas-

tri, kas drūpot bojā ēkas kopējo konstrukciju, ir bīsta-
mi cilvēku dzīvībai un apdraud citu personu īpašumus.
Šogad tika izraudzītas četras mājas, kurām šī problē-
ma ir vislielākā. Orientējoši tikai atjaunošanas darbu
un esošo pilastru nostiprināšanas, lai tie būtu droši un
pildītu savas funkcijas, plānotās izmaksas ir no 16 līdz
pat 28 tūkstošiem. Māju sapulcēs šie jautājumi tika
skatīti, un janvārī tiks rīkots šo darbu iepirkums kat-
rai no mājām, kura rezultātā tad arī būs zināmas pre-
cīzas darbu izmaksas. Tiks sasauktas atkārtotas attie-
cīgo māju dzīvokļu īpašnieku kopsapulces, kurās tad
tiks mēģināts vienoties par darbu veikšanu ar konkrē-
tiem darbu izpildes termiņiem un konkrētām sum-
mām. Atlikt šo jautājumu vairs nav iespējams, jo pilas-
tri ir kritiskā stāvoklī, tāpēc aicinām dzīvokļu īpašnie-
kus būt aktīviem un ierasties uz sapulcēm.

Stikla bloki
Mājas Vecticībnieku ielā 8 neatliekamākais jautā-

jums ir kāpņutelpas stikla bloku nomaiņa. Šai mājai
nav iespējams veikt citus sakārtošanas darbus, kamēr
netiks atrisināta šī problēma. Esošos stikla blokus
atjaunot vairs nav iespējams, tāpēc ir jāveic konstruk-
cijas nostiprināšana, pārbūve un pāreja uz logu pake-
tēm. Sākotnēji aprēķinātās izmaksas pārsniedza 25
tūkstošus. Drīzumā tiks rīkots iepirkums, kurā būs
zināmas precīzas šo darbu izmaksas un uzņēmums, kas
būs gatavs darbus veikt. Pēc tam tiks rīkota atkārtota
dzīvokļu īpašnieku sapulce, lai lemtu par tālāko rīcību. 

Citi darbi
Vēl viens nākošā perioda apsaimniekošanas uzdevums

ir māju ventilācijas izvadu atjaunošana. Arī tie gadu
gaitā ir nolietojušies un vairs nepilda savas funkcijas. 

Komunālā saimniecība atvainojas par šajā gadā
solītajiem darbiem, kurus neuzspēja izpildīt uzņēmu-
ma ierobežotās kapacitātes dēļ. Visi darbi, kas tika pie-
teikti, tiks veikti nākošā gada laikā. 

Ieteikumi iedzīvotājiem
Lai mazinātu situācijas, kad plīstot ūdens caurulēm

tiktu bojāti pašu un kaimiņu īpašumi, ļoti noderīgs un
efektīvs risinājums ir, atstājot dzīvokli, kā arī dodoties
gulēt, nogriezt ūdens ievadkrānu. Bieži vien pašos dzī-
vokļos esošās ūdens caurules ir novecojušas, arī loka-
nie pievadi nav domāti ilgstošai un daudzveidīgai lie-
tošanai, tāpēc tie var neizturēt ūdens spiedienu.

Ūdens uzsildīšanas boileru īpašniekus, kas to vēl nav
izdarījuši, aicinām neaizmirst par izplešanās trauku
uzstādīšanu. Ūdens pievadā, uzsilstot ūdenim, spie-
diens mainās, kā rezultātā var tikt norauti vai pārplēsti
lokanie pievadi vai var tikt izsists drošības vārsts. Tāpēc
būsim atbildīgi un uzstādīsim izplešanās traukus.

Noslēgumā visiem klientiem un sadarbības partne-
riem SIA “Līvānu dzīvokļu un komunālā saimniecība”
novēl mierīgus Ziemassvētkus un laimīgu 2019. gadu!

Par SIA “Līvānu dzīvokļu un komunālā saimniecība”
prioritārajiem darbiem daudzdzīvokļu māju apsaimniekošanā 
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Deju studijas 
27 dejotājām
panākums Rīgā
- Kristīne Lipina

25. novembrī Rīgā norisinājās starptautiskais konkurss
“Nominācija 2018”. Konkursā piedalījās dažādas deju grupas
gan no Latvijas, gan no citām valstīm. Konkursā piedalījās
arī Līvānu Deju studijas 27 meitenes.

Komandas gars Līvānu meitenēm (Inta Ivanova, Evelīna
Ivanova, Sančita  Nika Buņatjana, Marta Samsone, Viāna
Rozenšteine un Kristīne Lipina) palīdzēja sakoncentrēties, lai
parādītu savu meistarību un iegūtu godalgotu 1. vietu savā
vecumu grupā (jauktā grupa).

Liels paldies SIA “LīvMet” par atbalstu. Bez jūsu atbalsta
būtu grūti realizēt braucienu uz tik prestižu konkursu.

Laimiņas skolā notika
Ziemassvētku
radošās darbnīcas 
- Anna Kārkle,
Līvānu 1.vidusskolas skolotāja

11. decembrī  Līvānu 1.vidusskolas Laimiņas skolā notika
projekta „Latviskās dzīvesziņas skola Līvānos” Ziemassvētku
radošās darbnīcas.

Radošās darbnīcas ir bērnu iemīļotas un labi apmeklētas,
un, ja vēl izdodas tajās iesaistīt pārējo ģimeni, tad prieka
deva divkāršojas.

Ar lielu aizrautību bērni darbojās Ziemassvētku rotājumu
gatavošanas darbnīcā, kurā varēja iemācīties darināt dažā-
dus telpu rotājumus. No krāsainas dzijas pavedieniem tapa
kisti, tika vērti puzuri. 

Tika izzināti arī Ziemassvētku virtuves noslēpumi. Skolā
virmoja piparkūku smarža.

Folkloras kopas „Ceiruleits” dalībnieki palīdzēja apgūt
Ziemassvētku dziesmas un rotaļas.

Radošo darbnīcu  mērķis ir sekmēt Līvānu novada bērnu
radošo spēju un emocionālo attīstību, apgūstot Ziemassvētku
svinēšanas  tradīcijas.

Ziemassvētku gudrības bērniem palīdzēja apgūt folkloras
kopas “Ceiruleits” vadītāja Anna Kārkle, Līvānu tautas lietiš-
ķās mākslas studijas „Dubna” vadītāja Inese Valaine, folklo-
ras kopas “Ceiruleits” dalībniece Daiga Hohlova, skolas pavā-
res Ilona Caune un Ingūna Vjakse.

Ziemassvētki ir pavisam tuvu. Lai izdodas iegūtās zināša-
nas likt lietā un svētkus godam nosvinēt.

Projektu atbalsta Valsts Kultūrkapitāla fonds, Līvānu
novada dome un Līvānu 1.vidusskola.

Mākslas nodaļas audzēkņu mācību
ekskursija Rīgā 
- Inese Butlere, J. Graubiņa 
Līvānu MMS direktora 
vietniece izglītības jomā

Atzīmējot J. Graubiņa Līvānu
Mūzikas un mākslas skolas māk-
slas nodaļas 30 gadu jubileju, 30.
novembra rītā skolas vecāko klašu
audzēkņi un skolotāji devās mācī-
bu ekskursijā uz Rīgu, lai apskatī-
tu Latvijas simtgadei veltīto plašo
izstādi  “Portrets Latvijā. 20. gs.
Sejas izteiksme” un iepazītos ar
Latvijas Nacionālā mākslas muze-
ja pamat ekspozīciju “Latvijas māk-
sla. 19.-20. gadsimts”.  

Latvijas Nacionālais mākslas
muzejs ir lielākais mākslas
muzejs Latvijā, kurā glabājas
vairāk nekā 52 000 Latvijas,
Baltijas un Krievijas gleznotāju
un tēlnieku mākslas darbu,
savukārt, pamatekspozīcija
aptver Latvijas mākslas vēstu-
res kopainu visa 19. un 20. gad-
simta garumā. Ekspozīcija atro-
das muzeja vēsturiskajā ēkā, tā
secīgi atspoguļo Latvijas māk-
slas vēstures vispārējo attīstību,
ar  unikāliem meistardarbiem
izceļot katra perioda nozīmīgā-
kās, izcilākās parādības un auto-
rus, kā arī inovācijas. 

Zinošo gidu pavadībā guvām
jaunus iespaidus un zināšanas par
Latvijas mākslas vēsturi, skatījām

aktuālās izstādes, atklājām jaunus
stāstus – mākslinieku ieceres un
domas par saviem darbiem, uzzi-
nājām par muzejam izveidoto bez-
maksas mobilo lietotni, kas ikvie-
nam ļauj patstāvīgi atklāt un izzi-
nāt ekspozīcijas, kā arī īpaši pro-
jektam – izstādei “Portrets Latvijā.
20.gs. Sejas izteiksme” veidotu
mobilo ceļvedi-  “20.gs. balsis”, kas
vairāk nekā četrdesmit izstādē
redzamajiem portretiem sniedz

īpašu interpretāciju, skanot Ed -
varta Virzas, Jāņa Jaunsudrabiņa,
Eduarda Smiļģa, Ēvalda Valtera,
Veras Singajevskas, Kārļa
Skalbes, Imanta Ziedoņa un dau-
dzu citu labi pazīstamu mākslinie-
ku un ievērojamu personību stāstī-
jumiem. Laiks aizskrēja nemanot.
Mazliet noguruši, bet piepildīti ar
jauniem vērojumiem un iespai-
diem devāmies mājup. Gūtais sil-
dīs vēl ilgi.

Jaunsilavas pamatskolai veiksmīgs
starts bioloģijas olimpiādē
- Jaunsilavas pamatskolas līdzjutēji

Skolu mācību priekšmetu olimpiāžu maratonu
ik gadu jau novembrī aizsāk bioloģijas olimpiāde,
kas notiek tiešsaistē.

Mūsu skolai starts ir ļoti veiksmīgs – 9.klases
skolniekam Dāvim Skreiveram  1.vieta  un uzaici-
nājums uz valsts 41. olimpiādi 2019.gada 23. –

25.janvārī Rīgā, LU Dabaszinātņu akadēmiskajā
centrā, kur sacentīsies 52 jaunie biologi no visas
Latvijas. Savukārt 9.klases skolniecei Viktorijai
Burcevai godpilnā 3.vieta starp Līvānu un
Ilūkstes novada bioloģijas olimpiādes dalībnie-
kiem. Apsveicam un lepojamies ar savējiem.

Paldies skolotājai Vijai Māsānei par noturīgu
zināšanu sniegšanu.

Par Administratīvās
komisijas darbu

2018. gada oktobra mēnesī notika viena Līvānu
novada domes administratīvās komisijas sēde. Tika
izskatītas 10 administratīvā pārkāpuma lietas. 

Izskatīti 4 administratīvā pārkāpuma protokoli,
kas sastādīti par Līvānu novada domes saistošo
noteikumu neievērošanu (2 par atrašanos sabied-
riskā vietā ar atvērtu alkoholiskā dzēriena iepako-
jumu, 2 par gulēšanu uz atpūtas soliņa). 

Izskatīti 6 administratīvā pārkāpuma protoko-
li, kas sastādīti par pārkāpumiem, par kuriem
atbildība paredzēta Latvijas administratīvo pār-
kāpumu kodeksā. 1 par sējumu nobradāšanu, ko
izdarījuši lopi, 2 par atrašanos alkoholisko dzērie-
nu ietekmē, ja to izdarījis nepilngadīgais, 1 par
bērna, kas nav sasniedzis septiņu gadu vecumu,
atstāšanu bez uzraudzības, ja to izdarījuši vecāki,
1 par smēķēšanu, ja to izdarījis nepilngadīgais.

5 administratīvā pārkāpuma lietās piemērots
administratīvais sods (1 lietā piemērots naudas
sods, 4 lietās – izteikts brīdinājums), 3 – atlikta
lietas izskatīšana, 2 lietās pieņemts lēmums pēc
likuma par audzinoša rakstura piespiedu līdzekļu
piemērošanu nepilngadīgajiem.

2018. gada novembra mēnesī notika viena Līvānu
novada domes administratīvās komisijas sēde. Tika
izskatītas 16 administratīvā pārkāpuma lietas. 

Izskatīti 3 administratīvā pārkāpuma protoko-
li, kas sastādīti par Līvānu novada domes saistošo
noteikumu neievērošanu (2 par trokšņošanu nakts
laikā, 1 par gulēšanu uz atpūtas soliņa). 

Izskatīti 13 administratīvā pārkāpuma proto-
koli, kas sastādīti par pārkāpumiem, par kuriem
atbildība paredzēta Latvijas administratīvo pār-
kāpumu kodeksā. 1 par sējumu nobradāšanu, ko
izdarījuši lopi, 1 par atrašanos alkoholisko dzērie-
nu ietekmē, ja to izdarījis nepilngadīgais, 4 par
bērna aprūpes pienākumu neveikšanu, 1 par smē-
ķēšanu, ja to izdarījis nepilngadīgais, 2 par nepa-
matotu policijas izsaukumu, 1 par normatīvajos
aktos noteikto prasību un aprobežojumu pārkāp-
šanu elektrotīklu ekspluatācijas aizsargjoslās, 2
par emocionālu un fizisku vardarbību pret bērnu,
1 par patvaļīgu būvniecību. 

13 administratīvā pārkāpuma lietās piemērots
administratīvais sods (11 lietās piemērots naudas
sods, 2 lietās – izteikts brīdinājums), 1 – atlikta
lietas izskatīšana, 1 lietā izbeigta lietvedība, 1
lietā pieņemts lēmums pēc likuma par audzinoša
rakstura piespiedu līdzekļu piemērošanu nepiln -
gadīgajiem. 

14. decembrī Valsts kancelejā norisinājās
Klientu apkalpošanas goda balvas pasniegšanas
ceremonija, kuras laikā tika sveikti tie valsts pār-
valdes darbinieki, kas Laba servisa kustības laikā
guva visaugstāko iedzīvotāju novērtējumu.

Šogad pirmo vietu ieņem Nodarbinātības valsts
aģentūras Rīgas reģionālās filiāles nodarbinātības
aģente Jadviga Bajarune. Otrajā vietā ierindojas
Valsts ieņēmumu dienesta Jelgavas klientu apkal-

pošanas centra galvenā nodokļu inspektore
Dagmāra Podniece. Savukārt trešo vietu gūst Valsts
ieņēmumu dienesta Alūksnes klientu apkalpošanas
centra galvenā nodokļu inspektore Nata Meģe.

Pasākuma laikā tika sumināti arī divdesmit
klientu apkalpošanas speciālisti, kas balsojumā
ierindojās uzreiz aiz balvas laureātiem.  Viņu vidū
ir arī Nodarbinātības valsts aģentūras Preiļu filiā-
les nodarbinātības aģente Līvānos Anita Lazdāne.

NVA Preiļu filiāles nodarbinātības aģente
Līvānos Anita Lazdāne starp labākajām 
klientu apkalpošanas speciālistēm
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Latvijas Tautas frontes darbība Līvānos 

- Dzidra Kalvāne, Līvānu novada Centrālās 
bibliotēkas Pieaugušo literatūras nodaļas vadītāja

Šogad sabiedriski politiskā kustība Latvijas
Tautas fronte (LTF) diezgan klusi nosvinēja savu 30
dibināšanas gadadienu, kaut arī tās darbība aizsāka
Trešo atmodu jeb Dziesmoto revolūciju, kas beidzās
ar neatkarības atjaunošanu Baltijas valstīs. Trešās
atmodas sākumposmā radītajai sabiedriski politis-
kajai organizācijai cīņā par demokrātiskas un neat-
karīgas valsts atgūšanu izdevās saliedēt latviešu
nacionālās atbrīvošanās idejas piekritējus un grupē-
jumus, kā arī Latvijas etnisko minoritāšu kultūras
biedrības. Aktīvākais Latvijas Tautas frontes darbī-
bas posms noritēja no 1988.gada līdz 1991.gadam.

Šajā laikā arī Līvānu novada teritorijā darbojās
vairākas LTF grupas:

Līvānu eksperimentālajā bioķīmiskajā rūpnīcā
aktīvākie tautfrontieši bija Uldis Siliņš, Guntis
Udrovskis, Andris Stikāns, Veneranda Caune,
Staņislavs Casno, Anna Kleina, Ingus Vībāns, Elita
Matisone, Lidija Škagale.

Līvānu būvmateriālu rūpnīcā vai vienkārši ķieģe-
ļu fabrikā darbojās Aleksandrs Karpenko, Romvalds
Kārkls, Juris Caune, Juris Ancāns, Ansis Smirnovs.

Līvānu eksperimentālajā māju būves kombinātā
LTF biedri un atbalstītāji bija Aija Nagle, Jāzeps
Brencis, Visvaldis Ģercāns, Janīna Brence, Juris
Biezais, Jānis Zālītis, Ināra Gulbinska, Marija
Dubiņina, Jānis Šķelts, Juris Šķelts.

Līvānu stikla fabrikā Tautas frontes kustībā
iesaistījās Ēriks Mazjānis, Solveiga Mazjāne,
Zigurds Dreimanis, Teodors Šteinbergs.

Meliorācijas uzņēmumā PMK-21 Tautas frontes
kustības piekritēji bija Inese Garjāne, Monika
Birzāka, Vladimirs Prisjagins.

Līvānu slimnīcā LTF aktīvi darbojās Valdis
Anspaks, Vitālijs Viļums.

Līvānu pilsētas izglītības iestādēs redzamākie
Tautas frontes aktīvisti bija Biruta Jauja, Maija
Skudre (Kručiņina), Anita Reitere, Andris Pakers
Līvānu 1.vidusskolā, mākslas skolā – Valija Rusiņa.

Citos uzņēmumos un iestādēs – Arnolds
Jeļisejevs, Lidija Stūriška, Jānis Kovaļevskis,
Andrejs Garjānis, Ernests Rūsiņš, Modris Klaužs.

Rožupes pagastā Tautas frontes grupās darbojās
Viktors Kūka, Andris Vaivods, Ēvalds Gulbinskis,
bet Jersikas pagastā Jānis Eiduks, Maija Vaivode.

Šo grupu pārstāvji veidoja LTF Līvānu nodaļas
domi, kura koordinēja un vadīja LTF organizētos
pasākumus un darbību Līvānos un apkaimē un kurā
aktīvi darbojās Jāzeps Brencis, Arnolds Jeļisejevs,
Uldis Siliņš, Zigurds Dreimanis.

LTF Līvānu nodaļa organizēja līvāniešu piedalī-
šanos Latvijas Tautas frontes pirmskongresa mani-
festācijā “Par tiesisku valsti Latvijā” Rīgā
Mežaparka estrādē. Līvānu pilsētas uzņēmumu
direktori bija nozīmējuši vairākus autobusus, lai
Līvānu pilsētas un pašreizējā Līvānu novada lauku
teritoriju iedzīvotāji varētu piedalīties 1988.gada
7.oktobra manifestācijā.

Latvijas Tautas frontes dibināšanas kongress noti-
ka Rīgā 8. un 9.oktobrī, kurā pieņēma LTF statūtus,
programmu, ievēlēja domi 100 cilvēku sastāvā un LTF
priekšsēdētāju Daini Īvānu. LTF kongresā no
Līvāniem piedalījās Uldis Siliņš, Aleksandrs Karpenko
un Inese Garjāne. LTF domē ievēlēja Uldi Siliņu.

Līvānos 1988.gada 18.novembrī Latvijas sarkan-
baltsarkanais karogs tika pacelts vairākās vietās:
naktī uz 18.novembri pie Līvānu mākslas skolas, to
noņēma 19.novembra pēcpusdienā pēc Preiļu rajona
varas iestāžu pieprasījuma, 18.novembra pēcpusdie-
nā svinīgā mītiņā karogu uzvilka Līvānu ūdenstor-
nī. Mītiņa laikā vāca ziedojumus Tautas frontes dar-
bībai. Līvānu izpildkomitejas priekšsēdētājs Jānis
Znotiņš, vadoties pēc saņemtajām instrukcijām no
augstākstāvošām struktūrām, pieprasīja karogu
vakarā nolaist. Ap pulksten desmitiem vakarā iera-
dās milicijas mašīna ar miličiem un pēc pārrunām
karogs tika nolaists. Savukārt virs mājas Rīgas ielā

128 Daiņa Gulbinska paceltais karogs arī plīvoja
vairākas stundas. 

24.decembrī notika svinīga sarkanbaltsarkanā
karoga iesvētīšana Romas katoļu baznīcas Līvānu
draudzes namā. Iesvētīto karogu mītiņa laikā pacēla
virs pilsētas ūdenstorņa. Pēc meitas atmiņām šo
karogu bija šuvusi Tautas frontes aktīviste Lidija
Škagale. Mītiņu organizēja LTF Līvānu nodaļa.
Aptuveni 2,5 tūkstošus mītiņa dalībnieku uzrunāja
A. Jeļisejevs, Z. Dreimanis, J. Brencis, U. Siliņš, A.
Nagle, J. Eiduks. Mītiņā piedalījās un savus novēlē-
jumus izteica LTF Preiļu nodaļas pārstāvis A.
Višņevskis. Līvānu 1.vidusskolas skolotājs A.
Pakers pastāstīja par Ziemassvētku kaujām Pirmajā
pasaules karā un to nozīmi Latvijas valsts veidoša-
nā, bet Līvānu 2.vidusskolas direktors I. Grigorjevs
aicināja uz sapratni starpnacionālajos jautājumos.
Mītiņa laikā vāca ziedojumus Latvijas Tautas fron-
tei un Latgales Māras pieminekļa atjaunošanai.

Latvijas Tautas frontes informatīvā biļetena
“Atmoda” pirmais numurs latviešu un krievu valodā
iznāca 1988.gada 7.oktobrī. “Atmoda” ar kurjeriem
tika nogādāta pa Latvijas pilsētām un lauku terito-
rijām, lai izplatītu tālāk starp Tautas frontes bied-
riem un atbalstītājiem. Līvānu pilsētas bibliotēka
bija tā vieta, kurā informatīvais biļetens “Atmoda”
tika saņemts un sašķirots pa uzņēmumu un iestāžu
LTF grupām Līvānos un apkārtnē. Moderno sakaru
un mobilo telefonu laiks vēl nebija sācies, tāpēc
grupu pārstāvjiem, gaidot  vedumu, bibliotēkā nori-
sinājās savstarpēja saziņa un neformāla viedokļu
apmaiņa. 1989.gada 27.jūnija rajona laikrakstā
“Ļeņina Karogs” bija lasāms paziņojums, ka ceturt -
dienās pēc plkst.13.00 Līvānu pilsētas bibliotēkā
būs brīvā pārdošanā informatīvais biļetens
“Atmoda”.

Uzņēmumu un iestāžu vadītāji bija atsaucīgi un
1988.gada 12.martā Līvānu un Līvānu apkārtnes
LTF atbalstītāji vairākos autobusos devās uz Rīgu,
lai piedalītos manifestācijā, kurā atbalstīja likum-
projektu par valsts valodas statusa noteikšanu lat-
viešu valodai, par migrācijas ierobežojumu un pro-
testēja pret demokrātisko procesu apspiešanu.

Latvijas Tautas frontes Līvānu nodaļa 1989.gada
25.martā pie Līvānu dzelzceļa stacijas organizēja
atceres mītiņu pirms 40 gadiem uz Sibīriju izvesta-
jiem.

Dienu vēlāk, 26.martā, notika PSRS Tautas depu-
tātu Kongresa vēlēšanas, kurās aktīvi piedalījās
LTF, izvirzot savus kandidātus. No Līvāniem un
Līvānu apkārtnes bija izvirzīta rakstniece Marina
Kosteņecka. Pirms vēlēšanām viņa bija ieradusies
Līvānos, lai tiktos ar saviem vēlētājiem. No visiem
Latvijas ievēlētajiem PSRS Tautas kongresa depu-
tātiem 80 procenti bija Tautas frontes atbalstīti. 

23.augustā ļoti daudzi līvānieši devās ceļā gan ar
darbavietu autobusiem, gan personīgajās mašīnās,
lai piedalītos Baltijas ceļā un ieņemtu savas vietas
Līgatnes tuvumā,  lai plkst. 20.00 uz desmit minū-
tēm sadotos rokās un iekļautos vienotā cilvēku ķēdē
no Tallinas līdz Viļņai.

Līvānu stikla fabrikas telpās 9.septembrī notika
LTF Līvānu nodaļas konference. To vadīja LTF
domes loceklis Uldis Siliņš un stikla fabrikas grupas
pārstāvis Ēriks Mazjānis. Konferences galvenais
organizators bija ugunsdzēsēju pārstāvis Arnolds
Jeļisejevs. Vispirms runāja PSRS Tautas deputāte
Marina Kosteņecka, kura raksturoja darba apstāk-
ļus un atmosfēru Maskavā, sniedza padomus turp -
mākajam darbam. Pēc tam referātus lasīja Uldis
Siliņš un Jāzeps Brencis, kuros bija paveiktā darba
un darbošanās formu analīze, kā arī priekšlikumi
darba un nodaļas pārvaldes struktūras uzlabošanai.
Par savu darbu atskaitījās komisiju priekšsēdētāji:
V. Rusiņa (kultūras komisija), V. Anspaks (ekoloģis-
kā komisija), A. Reitere (sociālā taisnīguma komisi-
ja), Dz. Ušacka (represēto kluba pārstāve).
Konferences dienas kārtības nākamajos punktos
izlēma: par nākamo LTF Domes locekli kļuva Jāzeps
Brencis, uz LTF 2.kongresu izvirzītie delegāti bija
Inese Garjāne, Arnolds Jeļisejevs un Jāzeps Brencis.
Kopējās valdes sastāvā ar LTF Preiļu nodaļu tika
ievēlēti U. Siliņš, A. Jeļisejevs un J. Brencis.

Nākamajā LTF Līvānu nodaļas konferencē
12.novembrī, kuru ļoti labi bija noorganizējis J.
Ancāns, galvenais jautājums – jaunā nodaļas pār-
valdes struktūra un darba organizācija. Jauno
struktūru atspoguļoja pieņemtais LTF Līvānu noda-
ļas nolikums, kuru bija izstrādājusi Inese Garjāne.
Par Līvānu nodaļas Domes priekšsēdētāju konferen-
ce ievēlēja Arnoldu Jeļisejevu, par vietniekiem
kļuva Ansis Smirnovs un Jāzeps Brencis.
Konferences viesis bija LTF Domes valdes priekšsē-
dētāja vietnieks Jānis Dinēvičs. 

1989.gada 18.novembra manifestācijā “Par neat-
karīgu Latviju” Rīgā piedalījās aptuveni 500 tūksto-

ši cilvēku, starp kuriem bija arī Līvānu un Līvānu
apkārtnes ļaudis.

Vietējo padomju Tautas deputātu vēlēšanās
10.decembrī, aktīvi darbojoties tautfrontiešiem, no
50 ievēlētajiem deputātiem 33 bija Latvijas Tautas
frontes biedri, bet pārējie 17 deputāti – LTF atbal-
stītāji. Interfrontes pārstāvji netika ievēlēti.  Par
Līvānu pilsētas Tautas deputātu padomes priekšsē-
dētāju kļuva Ainis Pirtnieks, bet par Līvānu pilsētas
Tautas deputātu padomes priekšsēdētāja atbrīvoto
vietnieku Arnolds Jeļisejevs – LTF biedri.

1990.gada LPSR Augstākās padomes (AP) vēlēša-
nās no 201 deputātu vietām Latvijas Tautas frontes
pārstāvji ieņēma 131 vietu. 

Daugavas stadionā Rīgā 1990.gada 21.aprīlī noti-
ka visu līmeņu Tautas deputātu sapulce, kura pie-
ņēma deklarāciju, kurā aicināja LPSR AP deputātus
lemt par Latvijas neatkarības atjaunošanu. No
Līvāniem sapulcē piedalījās 31 pilsētas padomes
deputāts.

1990.gada 4.maijā LPSR AP deputāti pieņēma
vēsturisko lēmumu “Deklarāciju par Latvijas
Republikas neatkarības atjaunošanu” (no 201 depu-
tātiem “par” nobalsoja 138 deputāti). 

1991.gada 13.janvārī Viļņā padomju armijas
karavīri ieņēma Lietuvas televīzijas centru un
aplenca Lietuvas Augstākās Padomes ēku. Cīņā ar
bruņoto armiju gāja bojā četrpadsmit cilvēki, vairā-
ki simti civiliedzīvotāju ievainoti nevienlīdzīgajā
cīņā. Tautfrontietis Andris Vaivods, tagad Līvānu
novada domes priekšsēdētājs, kurš janvārī bijis
Viļņā, stāstīja, ka pilsēta bijusi burtiski piedzīta ar
tankiem un padomju armijas karavīriem. Reaģējot
uz notikumiem kaimiņu valstī, Latvijas Tautas fron-
te organizēja Vislatvijas manifestāciju Daugavmalā
Rīgā, atbalstot Latvijas valdību un protestējot pret
vardarbību Viļņā. Manifestācijā piedalījās ap 500
tūkstošiem cilvēku. Pēc LTF aicinājuma, lai nepie-
ļautu Viļņas notikumu scenārija attīstību Rīgā,
sākās barikāžu celšana Rīgā ap Augstāko padomi,
Ministru padomi, radio un televīzijas raidcentriem,
telefona centrālēm. Līvāniešiem bija uzticēta televī-
zijas studijas sargāšana Zaķusalā. Līvānu LTF
nodaļa organizēja sargu nomainīšanu, transportēša-
nu un apgādi. Jāatzīmē barikāžu laika nelokāmā
pārliecība un tautas vienotība Latvijā, jo barikāžu
sargi pēc savām maiņām, atbraukuši mājās, stāstīja
par drosmīgajām sievietēm, kas nesa viņiem zupas
katliņos, karstu tēju, pīrādziņus, lai pabarotu  brīvī-
bas sargus, lai palīdzētu nosargāt Latviju.
Cilvēkiem, kas bija atstājuši savas mājas un tuvi-
niekus, lai kļūtu par sargiem, nācās dienas un nak-
tis pavadīt ārā pie  ugunskura. Rīgas aizstāvjiem
bija sagādāta arī iespēja vairākās vietās tikt zem
jumta, atpūsties, sasildīties, dabūt siltu ēdienu.
Brīvības sargi no Līvāniem un apkārtējiem ciemiem
kurināja savus ugunskurus Zaķusalā un bija apņē-
mības pilni stāties pretī armijai, jo LTF biedrs
Arnolds Jeļisejevs atcerējās, ka esot bijis sagatavots
degmaisījums tanku dedzināšanai. 

Kopumā barikāžu laikā Rīgā dzīvību zaudēja sep-
tiņi cilvēki un četrpadsmit tika ievainoti. Barikāžu
dalībnieka piemiņas zīmes un pateicības raksti pie-
šķirti vairāk nekā 30 000 cilvēku. Tomēr tiek uzska-
tīts, ka kopumā barikādēs varēja atrasties aptuveni
50-60 tūkstoši cilvēku. 

1991.gada martā notika Vislatvijas aptauja par
Latvijas politisko neatkarību, kurā piedalījās visi
Latvijas iedzīvotāji. Par neatkarību nobalsoja 73,8%
iedzīvotāju. LTF Līvānu nodaļa aktīvi piedalījās
aptaujas organizēšanā un izskaidrošanas darbā.
Līvānos pārliecinoši uzvarēja neatkarības piekritēji.

1991.gada 21.augustā sakarā ar Maskavā notie-
košo puču un pasludinātā ārkārtas stāvokļa ievieša-
nu visā Latvijā, arī Līvānos, tika uzsākts vispārējais
streiks, kas ilga līdz pučs izgāzās. Tai pašā dienā
Augstākā padome pieņēma Konstitucionālo likumu
par Latvijas Republikas valstisko statusu – pilnīgu
neatkarību no PSRS. Līdz ar to Rīgā esošie padomju
armijas desantnieki un OMON vienības atstāja TV,
radio ēkas, atbrīvoja Doma laukumu.

No 1991.gada 23.augusta sākās Latvijas neatka-
rības atzīšana – pirmā Latvijas neatkarību atzina
Islande, tad Krievija un Dānija, vēlāk pievienojās
citas valstis. Pēdējās bija ASV un PSRS.

Latvijas Tautas frontes dibināšanas un darbības
mērķis – Latvijas neatkarība – bija sasniegts.
Līvānu nodaļas Tautas frontes biedri un atbalstītāji,
piedaloties visās Tautas frontes aktivitātēs, ir devu-
ši  savu ieguldījumu savas valsts veidošanā, nacio-
nālās identitātes atgūšanā. 

Rakstā izmantoti  Līvānu novada Centrālās bib-
liotēkas novadpētniecības materiāli.
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“Virtuālā tūre” pa Latgales 
tematisko ciemu amatu 
un prasmju darbnīcām 

2018.gada vasarā un rudenī projekta “Virtuālā tūre pa Latgales tema-
tisko ciemu amatu un prasmju darbnīcām” ietvaros tika apciemoti vairā-
ki Līvānu novada un tuvumā esoši amatnieki, mājražotāji un mazie ražo-
tāji, un uzņemti 12 video klipi (katrs 1 – 1.5 minūšu garumā), kā arī 60
papildinošas fotogrāfijas ar mērķi atspoguļot Latgales tematisko ciemu
(LTC) pārstāvju, Latgales amatnieku un saimnieku nodarbošanos un
viņu radītos izstrādājumus. 

Kas ir “tematiskais ciems”? Tas ir konkrētās vietas zīmols (“brends”),
kas, galvenokārt, tiek izmantots šīs vietas kā tūrisma galamērķa populari-
zēšanai. Tas ir tas, kā attiecīgajā vietā mītošie ļaudis (vai pat viens cilvēks!)
sevi reklamē, piesaista uzmanību un pārdod savas preces un pakalpojumus.
Ciemu var veidot vairāki cilvēki kopā vai arī viens pirtnieks, ciems var būt
viesu māja, bioloģiskā saimniecība vai radošā darbnīca. Šī projekta ietvaros
tika izvēlēti 12 “tematiskie ciemi” (visi aptuveni 80 km rādiusā), jaunie
video klipi un fotogrāfijas veido “Virtuālu tūri” – kā ieskatu tajās sajūtās,
atklāsmēs un emocijās, kuras katrs varam saņemt, apmeklējot šos Latgales
saimniekus klātienē viņu darbošanās un dzīves vietās. 

Katram Latgales amatniekam, mājražotājam un saimniekam ir savs
stāsts kādā no nozarēm: kokapstrāde un kokgriezumi, klūgu pinumi, kera-
mika, stikla māksla, tekstila amatniecība, metālkalumi, dabīgo ziepju lie-
šana, pirts lietas u.c. Viņi visi vēlas dzīvot un strādāt Latgalē – gan sagla-
bājot un popularizējot Latgales amatniecības un vietējās kultūras tūrisma
vērtības, gan arī gūstot finansiālos ienākumus. Projekta ietvaros izveidotie
video klipi un uzņemtās augstas kvalitātes fotogrāfijas tiks ievietotas LTC
Facebook lapā, nodoti Latgales tūrisma nozares pārstāvjiem, kā arī katram
“tematiskajam ciemam” – tas būs nozīmīgs mārketinga atbalsts šo “tema-
tisko ciemu” turpmākajai attīstībai, parādot Latgales amatniecības kā
nozīmīgas kultūrvides sastāvdaļas būtību, daudzveidību, dzīvesveidu un
dzīvesziņu, un aicinot pie sevis aizvien vairāk viesu. 

Paldies Ingmāram Zaļmežam un Vivitai Kokinai par profesionālo
darbu video un foto izveidē! Piesaistot papildus finansējumu, šo “virtuālo
tūri” plānots attīstīt tālāk! 

Informāciju sagatavoja: 
Marika Rudzīte-Griķe (projekta vadītāja)

Projekts realizēts ar Latgales reģiona attīstības aģentūras, Valsts kul-
tūrkapitāla fonda un A/S “Latvijas valsts meži” finansiālu atbalstu

Piecu sadraudzības skolu pedagogi vada ķīmijas un
bioloģijas stundas jeb Ķīmijas diena Līvānu 1.vidusskolā
- Inese Magdaļenoka, 
Līvānu 1.vidusskolas direktora vietniece 
izglītības jomā

7.novembrī Līvānu 1.vidusskolā noti-
ka skolotāju pieredzes apmaiņas prieka
un izaicinājuma diena “Paliec savās sko-
lotāja kurpēs, tik iekāp cita rudzupuķu
pļavā”*

Ko tas nozīmē?
Satikās sadraudzības skolu direktori,

direktoru vietnieki un galvenie dienas
varoņi – ķīmijas un bioloģijas skolotāji.
Katram savas sarunas, katram sava
darbdiena, bet Līvānu 1.vidusskolas
ķīmijas skolotājas Sandras Ziemeles kolē-
ģi vadīja stundas mūsu skolas skolēniem
pēc viņas stundu saraksta – Mārupes
ķīmijas skolotāji Linda Kovaļevska un
Rolands Bāliņš pārī sadarbojās ar 11.b
klases audzēkņiem, Olaines 1.vidusskolas
skolotāja Lelda Balode vadīja bioloģijas
stundu 8.a klasē, Aizkraukles novada
vidusskolas skolotāja Marina Lubgane
organizēja ķīmijas mācīšanos 12.b klasē,
Rīgas Juglas vidusskolas skolotājs Vlads
Klepikovs ķīmijas gudrībās ienira kopā ar
9.a klasi, savukārt Līvānu 1.vidusskolas
skolotāja Sandra Ziemele vadīja laborato-
rijas darbu 10.a klasē. Tā bija laba piere-
dze un laba sajūta gan  skolotājiem, vēro-
jot kolēģu darbu, gan skolēniem, piedzīvo-
jot dažādu pedagogu metodiskās gaumes
un sadarbības veidus ķīmijas apguvē.

Idejas iniciētāja – Rīgas Juglas vidus-
skolas direktore Aija Melle.

Mērķis – veicināt skolu un pedagogu
savstarpējo sadarbību un sniegt profe-
sionālu atbalstu  skolotājiem  mūsdienu
mācību stundas metodiskajā un kvalita-
tīvajā izveidē SKOLA  2030.

Nemitīgo pārmaiņu laikā izprotam,
ka šodienas mācību stundā saprastajam
un pieredzē sajustajam  ir jābūt kā
ikviena skolasbērna veiksmes atslēgai
nākotnē – ne tikai iegūto zināšanu

kopums būs svarīgs, bet gan  arī tas, ko
viņš spēs paveikt ar savām zināšanām
un attieksmi. Ko darīt situācijā, kad tu
nezini, ko darīt – lūk, dzīves gudrība.

Tiek prasīts arī pēc citādāka pedago-
ga stundā  – skolotājs no savu zināšanu
izstāstītāja, devēja pārtop par skolēnu
mācīšanās vadītāju. Kā prasmīgs diri-
ģents, kurš profesionāli vada tik dažādu
mūziķu orķestri.

Lūk, ķīmijas stundās ieraudzītais:
l Plaši tiek izmantota daudzveidīga

informācija, lai katrs skolēns, balstoties
uz sākotnējiem priekšstatiem par tēmu,
paņemtu sev nepieciešamo un veidotu
izpratni, iemaņas un pieredzi jau vai-
rāk, dziļāk un gudrāk.

l Izvirza konkrētu un sasniedzamu
mērķi mācību stundas darbam.

l Pedagogs izskaidro dažādus vei-
dus, kā sasniegt mērķi, skolēni piedāvā
arī savu variantu.

l Izglītojamie pēta, diskutē, vienojas,
secina paši.

l Metožu daudzveidība. Skolēniem
tiek piedāvātas dažādas mācīšanās stra-
tēģijas.

l Atgādnes, uzskates līdzekļu piedā-
vājums.

l Pozitīva un sadarbību veicinoša
mācību vide.

l Skolotāja un skolēnu labvēlīga,
ieinteresēta savstarpējā attieksme
mācīšanās procesā.

l Labi strukturēta mācību stunda.
Caurviju klātesamība.

l Pedagoga mērķtiecīgi jautājumi
skolēniem, iedots laiks domāšanai, līdz
paši nonāk pie atbildes.

l Grupu darbs vērsts uz kopīgo stun-
das mērķi.

l Īpašs, atbilstošs stundas sākums –
veiksmes atslēga mūsdienīgam mācīša-
nās procesam stundā.

l Individuāla atgriezeniskā saite kā
motivācija un ieteikums, ko darīt vēl, lai
būtu izaugsme un labāks rezultāts kat-
ram skolēnam individuāli.

l Skolēnu patstāvīgais darbs, skolo-

tājs – darba organizators, ne informāci-
jas avots.

l Tēmas izskaidrojums balstās uz
reālās dzīves piemēriem.

Kad tika izvērtēts dienā piedzīvotais,
pedagogi mirdzošām acīm atzina, ka
šāda veida pieredzes apmaiņa ir visno-
derīgākā, skolotājs gūst apliecinājumu,
ka viņš ir labs, profesionāls un mūsdie-
nīgs un ka viņš nav viens, jo draugu
skolu kolēģi strādā līdzīgi, – pedagogs ir
līderis un nemitīgi mācās, pilnveidojas
un mācību stundu “uzbūvē” atbilstoši
mūsdienu prasībām, lai skolēni būtu
motivēti, aizrautīgi, lai stundas beigās
būtu ne tikai sasniegts mērķis, bet arī
tas “ahā!!!”prieks, ka es sapratu, izdarī-
ju un es gribu turpināt vēl labāk.

Lūk, vēl dažas skolotāju atziņas:
l Ļoti laba pieredze, jo kursos tu vari

dzirdēt teoriju un “visādas metodikas”,
bet reāli redzēt un sajust, kā citas sko-
las kolēģis vada stundu, ir tik būtiski
skolotāja profesionalitātes apliecināju-
mam un pašapziņas stiprināšanai.

l Vadīt stundas citas skolas izglītoja-
majiem bija izaicinoši, satraucoši, stimu-
lējoši, uzmundrinoši, un prieks ieraudzīt,
cik daudz enerģisku, radošu skolotāju.

l Vērtīgākais – ieraudzīt dažādas
pieejas stundu vadīšanā.

Sadraudzības skolu direktori savu-
kārt bija sajūsmināti un ļoti gandarīti
gan par redzēto augsto tehnoloģiju
ražotnē SIA “Light Guide Optics
International”, gan par  apaļā galda
sarunu ar  vadītāju  Daumantu Pfafrodu
par izglītības kvalitāti un organizācijas
kultūru uzņēmēja izpratnē.

Pieredzes diena “Paliec savās skolotā-
ja kurpēs, tik  iekāp cita rudzupuķu
pļavā”* jau gaidāma atkal – februāra
sākumā, kad Olaines 1.vidusskolā satik-
sies fizikas skolotāji.

*Rudzupuķe – koša, skaista, vērtīga puķe
kā ikviens bērns klasē un labs skolotājs

Par dalību starptautiskā debašu projektā
- Dāvids Rubens,
Rudzātu vidusskola 11. klase

Laika posmā no 25. līdz 29. oktobrim man bija iespēja piedalīties starptautiskā debašu
projektā „Creating Critical Minds and Voices in Europe”, kas norisinājās Grieķijas galvaspil-
sētā Atēnās. Projektā piedalījās dalībnieki no 16 Eiropas Savienības valstīm. Latviju pārstā-
vēja 8 skolēnu komanda. Projekts norisinājās sadarbībā ar organizāciju “Debašu centrs”.

Šī projekta galve-
nā doma bija pieda-
līties dažādās meis-
tarklasēs un deba-
tēs, padziļinot savas
zināšanas par Eiro -
pas politiskajām un
sociālajām norisēm,
kā arī spriest un
domāt par Eiropas
Savienības nākotnes
vīziju un mūsdienu
izaicinājumiem.

Nodarbību laikā
un diskusiju rezultā-
tā nonācām pie kon -
struktīvām un jēg-
pilnām idejām par
to, kā pārvarēt mig -
rā cijas izraisīto
bēgļu krīzi, kā rīko-
ties sakarā ar Eiro -
pā augošo populismu un kā palielināt sabiedrības kritiskās domāšanas spējas. Kā viens no
lielākajiem izaicinājumiem bija debatēt angļu valodā par tēmu, vai vēlēšanām jābūt obligā-
tām.

Paralēli izzinošām nodarbībām  notika arī interesanta ekskursija pa pilsētu, kas deva
iespēju sajust senās Grieķijas civilizācijas varenību, apmeklējot Panteonu, Akropoli un citas
antīkās  celtnes. Protams, visu projekta gaitu mūs pavadīja intensīva komunikācija un socia-
lizēšanās ar jauniem cilvēkiem no dažādām valstīm. Šis brauciens bija ļoti vērtīga pieredze,
kas sniedza jaunu skatījumu uz aktuālām norisēm un notikumiem, kā arī lika izvērtēt savus
uzskatus dažādos nozīmīgos jautājumos.

Tomēr ar lielisko braucienu manas aktivitātes projektā nebeidzās. Lai tiktu izveidota
atgriezeniskā saite, jauniegūtās zināšanas ir jāizmanto, tāpēc 23. novembrī rīkoju lekciju un
nodarbību 10.-12. klases skolēniem par tēmu: Politiskā identitāte un debašu kultūra Latvijā
un Eiropā. Nodarbības laikā dalījos gan ar savu pieredzi, gan diskutējām par globālām prob-
lēmām, kas skar mūs visus. Decembrī šāda veida nodarbība plānota 6.-9. klašu skolēniem .

Paldies skolotājam Ēvaldam Kārklim, kurš iemācījis caur debatēm izkopt savas oratora
dotības, veidot loģisku secinājumu virknes un brīvi izteikt viedokli par dažādiem jautāju-
miem. Iesaku ikvienam  nenobīties un pamēģināt kaut ko jaunu, un tieši debates ir tās, kas
iemāca sadarboties, bet sadarbība vienmēr ir visu panākumu atslēga.
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- Ilze Ancāne, 
Biedrības “Baltā māja” sociālais darbinieks

It kā parasts otrdienas rīts, parasts 11.decem-
bris, bet tomēr izrādījās, ka tas nav parasts rīts.
Biedrības “Baltā māja” telpās bija jaušams
neliels uztraukums un kņada, jo mēs gaidījām
savus sen neredzētos draugus no Jēkabpils die-
nas aprūpes centra. Jēkabpilieši ieradās ar krāš-
ņu, oranžu autobusu, un tādi viņi īstenībā arī ir
– katrs ar savu košumu, ar savu dzīvespriecīgu-
mu, neskatoties ne uz savu saslimšanu, ne uz
savu sarežģīto dzīvi. 

Tā kā viens no Līvānu dienas aprūpes centra
jauniešu talantiem ir aktiermāksla, Jēkabpils
draugus sagaidījām ar pašu iestudētu skeču
“Rīts Rūķu ciemā”. Pašu gatavoti tērpi un teksts
smīdināja un priecēja gan pašus aktierus, gan
arī skatītājus.  Bravo mūsu jaukajiem aktieriem

Aleksandram, Valdim, Viktoram, Terēzei,
Jurijam, Marekam, Allai, Mārītei, Aldim,
Dainim un skaņu režisoram Jānim.

Arī dejot mums ļoti patīk – mūzika, skaļie
smiekli un kāju dipoņa pieskandināja visu
“Balto māju”. Jauniešu acīs un sirdīs bija
patiess, neviltots prieks par atkalredzēšanos un
jauko atpūtu no ikdienas. 

“Baltās mājas” Feja Ilze pateicas mūsu dienas
centra gādīgajām mammām par gardo cienastu
un rūpēm. Mīļš paldies arī mūsu stilīgajiem
rūķiem – Viktorijai un Mārai par ieguldīto sirds-
siltumu pasākuma tapšanā.

Paldies arī jēkabpiliešiem par apciemojumu,
gardo kliņģeri un jauko kompāniju. Mēs gaidīsim
jūs atkal ciemos.

Pasākuma nobeigumā Feja mums un arī jums
uzbūra 3 svarīgākās lietas: stipru jo stipru vese-
lību, dzīvesprieku un mīlestību. Lai piepildās!

Rūķu rīts “Baltajā mājā”

Ziemassvētku egle
Jau 12 gadus Latgales Mākslas un amatniecī-

bas centra telpas greznojušas Ziemassvētku
egles ar netradicionāliem rotājumiem. Šogad
svētku egli centrā rotā pītās saulītes, kuras dari-
nājuši gan centra darbinieki, gan daudzi jo dau-
dzi apmeklētāji, kuri viesojušies pie mums.
Aicinām apmeklēt Latgales Mākslas un amat-
niecības centru un apskatīt skaisti rotāto svētku
egli!

No 12.decembra līdz 26.janvārim skatā-
ma Līgas Mickēvičas austo mandalu izstāde
“Sajūtu saules”. 

Aužot mandalu tiek izmantoti gan kociņi, gan
stienīši, kā arī dažādi diegi un dzija. Lai izdeko-
rētu mandalu, var izmantot dažādu materiālu

pērlītes vai citus pieejamus materiālus.  Lai
mandala būtu ar īpašu enerģiju, var izmantot
dažādus dabā atrodamus materiālus. 

Līga uzskata, ka mandalu aušana ir ne tikai
dziļš darbs ar sevi, meditācija, bet šo procesu var
izmantot arī savā labā, lai iegūtu kādu kārotu
materiālo vērtību, piemēram, algas palielināju-
mu, ceļojumu vai kādu sen gribētu lietu.
Aušanas procesā mandalā tiek ielikta enerģija
un domas. Lai vēlmi piepildītu, mandala jānoliek
sev priekšā ik dienu un jāmeditē, jādomā, un,
kad rezultāts tiek sasniegts, tad mandalu var
sadedzināt.

No 14.decembra līdz 26.janvārim
Latgales Mākslas un amatniecības centra
izstāžu zālē apskatāma TLMS “Dubna” tek-

stiliju izstāde “…raksti
silda…”

Izstādē būs apskatāmas
dažādas studijas “Dubna”
darinātās tekstilijas un rok-
darbi – lakati, segas, jostas,
galdauti u.c.

Grozi ar dzijas kamoliem,
aušanai pietītas saiviņas,
aust iesāktas segas, lina gal-
dauti, grīdceliņi – tā ir
Tautas lietišķās mākslas
studijas “Dubna” audēju
ikdiena. Tautas lietišķās
mākslas studija “Dubna”
saglabā un attīsta senās
aušanas tradīcijas, pēta
Latgalei raksturīgās senās
rakstu zīmes un ieauž tās
mūsdienīgās tekstilijās.

Latgales Mākslas un amatniecības
centrs piedāvā apskatīt

Atvadas no tuviniekiem
Gaļina Glušnonoka (dzimusi 1953.g., Ikšķile), Jānis Grugulis

(dzimis 1929.g., Turku pagasts), Elza Rubene (dzimusi 1934.g.,
Jēkabpils), Osvalds Rubiķis (dzimis 1937.g., Jēkabpils), Antons
Vilcāns (dzimis 1937.g., Sutru pagasts), Mārīte Strode (dzimusi
1949.g., Līvāni), Sofija Skudra (dzimusi 1921.g., Līvāni), Antons
Veibāns (dzimis 1954.g., Sutru pagasts), Zinaida Zdanoviča (dzi-
musi 1957.g., Līvāni), Gunārs Zariņš (dzimis 1966.g., Līvāni),
Vladimirs Portnovs (dzimis 1954.g., Līvāni), Mihails Meļņiks (dzi-
mis 1956.g., Līvāni), Jurijs Smirnovs (dzimis 1961.g., Jēkabpils),
Tatjana Goldova (dzimusi 1935.g., Līvāni) Viktors Menkovskis
(dzimis 1941.g., Līvāni), Pāvels Vucens (dzimis 1944.g., Līvāni),
Nikolajs Isakovs (dzimis 1957.g., Rudzātu pagasts), Pēteris
Rimicāns (dzimis 1960.g., Līvāni), Ģertruda Auzāne (dzimusi
1924.g., Līvāni), Anna Sproģe (dzimusi 1923.g., Jersikas pagasts),
Tekla Vilcāne (dzimusi 1916.g., Līvāni), Lilija Kursiete (dzimusi
1925.g., Jersikas pagasts), Irēna Malinovska (dzimusi 1946.g.,
Līvāni), Andrejs Špelis (dzimis 1959.g., Galēnu pagasts).

Koks nezina, kad vētrā tas 
lūzīs,

Ne cilvēka sirds, kad pukstēt 
tā stās.

Izsakām līdzjūtību 
Jānim Pastaram sakarā

ar brāļa nāvi.

Mednieku kolektīvs “Sabulis”

Aiz Tevis dzīvība
Un gaisma paliek,
Un atmiņas
Kā krāšņs zieds.

Izsakām visdziļāko
līdzjūtību Jānim
Pastaram, brāli 
mūžībā pavadot.

Līvānu novada dome

Rakstnieks Arno Jundze
viesojās Līvānu novada
Centrālajā bibliotēkā 
- Dzidra Kalvāne, Līvānu novada Centrālās 
bibliotēkas Pieaugušo literatūras nodaļas vadītāja

Līvānu novada Centrālajā bibliotēkā
29.novembrī, Valsts kultūrkapitāla
fonda atbalstītā projekta „Es un Tu bib-
liotēkā” ietvaros, ar saviem lasītājiem
tikās rakstnieks, kultūras žurnālists un
Rakstnieku savienības priekšsēdētājs
Arno Jundze.

Rakstnieks pastāstīja par savu līdzdalību Gundegas Repšes ini-
ciētajā projektā „Mēs. Latvija, XX gadsimts”, kurā viņš ir uzrakstījis
grāmatu par pagājušā gadsimta 90. gadiem, par Atmodas laiku, par
barikādēm, par cilvēku dzīvi politisko pārmaiņu laikā, par it kā neseno
pagātni, kas jau kļuvusi par vēsturi. Tā sākas ar 1989.gada 31.decem-
bri un noslēdzas ar 1999.gada šo pašu datumu, aptverot desmit gadus.
Arno Jundzes grāmata „Sarkanais dzīvsudrabs” ir kā daudzu siže-
tisko līniju un notikumu kaleidoskops ar tikpat daudziem dažā-
diem tēliem – deputāts, čekists,  mežabrālis, mazgadīgs noziedz-
nieks, arhīva darbinieks, jauna ārste, lauku puisis, večiņa, kura
slaucot  savu govi, atstāsta un komentē govij Latvijā notiekošo, un
citi kolorīti tēli ar saviem raksturiem un likteņiem. Atbildot uz
jautājumu, vai romānā darbojošās personas ir noskatītas dzīvē,
izrādījās, ka romāna mežabrāļa tēlam pamatā ir stāsts par īstu
mežabrāli Jāni Pīnupu, kas legalizējās 1995.gadā. Sižeta līnijā ar
jaunieti, kurš grāmatas sākumā vēlas būt laimīgs, bet grāmatas
beigās nomirst no laimes sajūtas, rakstnieks ir izmantojis ārstu-
psihiatru konsultācijas, jo  romānā aprakstītā „laimes” slimība ir
reāla un praktiski neārstējama. 

Saruna par deviņdesmitajiem gadiem Latvijā turpinājās ar jautā-
jumu par „čekas maisiem” un čekas aģentiem, rakstnieks atbildēja,
ka lustrācijas laiks ir nokavēts, ko tagad darīt ar šiem maisiem nav
īsti skaidrs. Komentējot kāda ievērojama latviešu dzejnieka atzīša-
nos, ka viņš ir bijis čekas aģents, Arno Jundze uzsvēra, ka tā ir „nor-
māla veča rīcība, ja vīrietis savāra ziepes, tad viņš par to atbild”.  

Runājot par īstiem vīriešiem, pasākuma turpinājumā raks-
tnieks pastāstīja par savu kriptotrilleri „Bergs un relikviju med-
nieki”, kurā galvenais varonis ir bijušais basketbolists un miesas-
sargs Ronalds Bergs, kurš kopā ar Lindu Mīļo meklē templiešu
apslēptos dārgumus Eiropā un Latvijā. Autors visas romānā
aprakstītās vietas pats apmeklējis un izpētījis, tāpēc grāmatu
„Bergs un relikviju mednieki” var izmantot arī  kā tūrisma ceļve-
di.  Neskatoties uz trillera cienīgu sižetu, rakstnieks uzskata savu
darbu par mīlestības romānu un pašlaik raksta turpinājumu.

Noslēgumā izveidojās diskusija par lasītprasmes veicināšanu
skolēniem, par Rakstnieku savienības atklāto vēstuli ar prasību
nesamazināt literatūras stundu skaitu pamatizglītības standartā.
Rakstnieku savienībai kopā ar Latviešu valodas un literatūras
skolotāju asociāciju izdevās saglabāt iepriekšējo stundu skaitu.

20.decembrī 13.30 Līvānu novada Centrālajā bibliotēkā ciemosies
dzejnieks, rakstnieks un dziesminieks Andris Akmentiņš, grāmatas
„Skolotāji” autors.

Pateicamies radiem, draugiem,
kaimiņiem, darba biedriem,
medību kolektīvam “Bebris”,
apbedīšanas biroja “Namejs”
kolektīvam, prāvestam Jānim
Smirnovam. Visiem, kas bija
kopā ar mums mūsu mīļā vīra,
tēva, vectēva, vecvectēva
Viktora Menkovska izvadīšanā
pēdējā gaitā. 

Sieva, dēli

Pāri sirmām kapu priedēm
Pāršalc Tavas dzīves stāsts.
Pāri darbam, sāpēm, ilgām
Baltu, vieglu smilšu klāsts.

Izsakām visdziļāko 
līdzjūtību Māra Bondara
radiem un draugiem, no
viņa uz mūžu atvadoties.

Līvānu novada dome
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Par rakstu un sludinājumu saturu atbild autori

Afiša
Līvānu novada KC

22. decembrī 14.00 Ziemassvētku eglīte pirms -
skolas vecuma bērniem. 

26.decembrī 19.00 Čellu trio Melo-M
Ziemassvētku koncerts. Biļetes iepriekšpārdoša-
nā. € 7,00 ; € 10,00; € 13,00.

1.janvārī 0.30 Jaunā 2019. gada sagaidīšana,
domes priekšsēdētāja Andra Vaivoda apsveikums
iedzīvotājiem svētkos, svētku uguņošana.
Bezmaksas.

1. janvārī 1.00 Jaungada ballīte ar  DJ Balodi.
Īpašie viesi grupa “Dzelzs vilks”. Pirmās 100 biļe-
tes iepriekšpārdošanā € 5,00, pārējās € 7,00.
Galdiņu skaits ierobežots.

20. janvārī 14.00 bērnu vokālo ansambļu muzi-
kāli dramatiskais uzvedums “Vilkam tāda dvēse-
līt’”. Ieeja: € 7,00. Bērniem līdz 12 gadu vecumam
50% atlaide (apmeklējot pasākumu jāuzrāda per-
sonu apliecinošs dokuments).

1. februārī 19.30 grupas „Labvēlīgais Tips“ kon-
certs. Koncertā skanēs grupas populārākie un
klausītāju iemīļotie hiti „Alumīnija cūka“,
„Čiekurs egles dēls“, „Naukšēnu disko“, „Pīrādziņ,
nāc ārā!“, „Desmitais tramvajs“, „Džins ar toniku“,
kā arī, protams, skaņdarbi no grupas jaunākā vei-
kuma – albuma „Kaste“. Biļetes iepriekšpārdoša-
nā. € 15, € 20, € 25.

Jersikas TN
22.decembrī 11.00 Ziemassvētku eglīte pirms -

skolas vecuma bērniem. Informācija un pieteikša-
nās pa tālr. 29509165.

23.decembrī 19.00 Kārļa Kazāka akustiskais
koncerts. Ieeja: € 2,00.

28.decembrī 22.00 Vecgada balle kopa ar grupu
”Starpbrīdis”. Ieejas maksa: € 4,00. Galdiņu rezer-
vācija: 29509165.

5. janvārī 12.00 Atpūtas pēcpusdiena senio-
riem. Par muzikālo noformējumu rūpēsies hariz-
mātiskā un atraktīvā, īstu vīru grupa no
Līvāniem – “Līvenhofas muzikanti”. Ieeja: € 2,00.

Rožupes KN
21. decembrī 14.00 Ziemassvētku pasākums

pirmsskolas vecuma bērniem. Informācija un pie-
teikšanās pa tālr. 26058951.

29. decembrī 22.00 Vecgada maģiskā groziņbal-

le ar grupu Miggla. Laimes liešana un zīlēšana,
Lielais Laimes rats un maģiski šovi un pārsteigu-
mi. Biļetes iepriekšpārdošanā Rožupes KN un
Līvānu novada KC kasēs € 4,00, pasākuma dienā
€ 5,00. Galdiņu rezervācija pa tālr. 26058951. 

9. janvārī 10.00 Pērļošanas meistardarbnīca.
Dalības maksa: € 2,00.

No 7.janvāra līdz 28. februārim fotoizstāde
“Līvāni toreiz un tagad”. Bezmaksas.

Rudzātu SN
31.decembrī 21.00 Vecā gada pavadīšanas un

Jaunā 2019. gada sagaidīšanas karnevāls. Kopā
ar Rudzātu Saieta nama amatiermākslas kolektī-
viem un grupu “Brāļadēli”. Ieeja: € 5,00. Ģimenes
biļete (2.pers.) € 8,00.

18. janvārī 22.00 balle kopā ar grupu “Sēnīte”.
Ieeja: € 3,00; pēc plkst. 23.00 € 4,00.

Sutru KN
25. decembrī 20.00 Ziemassvētku koncerts.

Bezmaksas. 
22.00 svētku balle kopā ar grupu „Galaktika”.

Ieeja: € 5,00 ; pēc plkst. 23.00 € 6,00. Galdiņu
rezervācija pa tālr. 26058951.

No 7.janvāra līdz 28. februārim Regīnas
Rokjānes rakstaino cimdu izstāde. Apskatāma
darba dienās no 9.00 līdz 13.00. Bezmaksas.

Turku SN
25.decembrī 19.00 Ziemassvētku koncerts

“Pirms iededz sveci egles zarā,….” Bezmaksas.
22.00 balle kopā ar grupu “Jauda”. Ieeja: € 4,00;

pēc plkst. 23.00 € 5,00.
Citi pasākumi

Līdz decembra beigām Rožupes bibliotēkā māj-
ražotāju rokdarbu izstāde “Ziemassvētku sajūtas”.
Izstāde apskatāma bibliotēkas darba laikā.

Līdz 26. janvārim Latgales Mākslas un amat-
niecības centrā Līgas Mickēvičas austo mandalu
izstāde “Sajūtu saules”.

Līdz 26. janvārim Latgales Mākslas un amat-
niecības centrā Tautas lietišķās mākslas studijas
“Dubna” tekstiliju izstāde “…raksti silda…”.

Sports
21. decembrī 18.30 JIC “Kvartāls” Ziemas -

svētku turnīrs galda tenisā.
22. decembrī 15.00 Līvānu 2.vsk. sporta zālē

LFF Ziemeļaustrumu reģiona 2. līgas telpu futbo-
la čempionāta spēle FK Līvāni/LīvMet – Stradi
(Gulbenes nov.).

„LÎ VÂ NU NO VA DA VÇS TIS“ iznāks 2019. gada 24. janvārī.
Laik raksts tiek  iz pla tîts vi siem no va da ie dzî vo tâ jiem

ar  AS „Lat vi jas pasts“ un sçt nie ku starp nie cî bu. 
Ja ne sa òe mat to sa vâ pasta kas tî tç, 

zva niet 65307270. Publikāciju iesniegšana  līdz katra mēneša 5. datumam.

Vēlos pateikties jums, cienījamie vēlētāji, jo ar savu atbalstu vēlēšanās man visus šos gadus
esat devuši ieguldījumu tieši mūsu – Līvānu novada attīstībā. Jūsu uzticētais deputāta mandāts
deva man iespēju ietekmēt daudzas lietas par labu Līvānu novadam, un par to man ir vislielā-
kais gandarījums. Arī šajās Saeimas vēlēšanās jūsu uzticība man, ko pierādīja atdoto balsu
skaits, bija milzīga! Diemžēl nebija mūsu spēkos ietekmēt kopējo partijas reitingu valstī. Tomēr
dzīve ar to nebeidzas!

Ir Ziemassvētku laiks, un visiem vēlu – esiet veseli un laimīgi,
lai miers ir mūsu sirdīs, mājās un mūsu valstī Latvijā!

Patiesā cieņā, jūsu Jānis Klaužs

Līvānu novada
Dzimtsarakstu nodaļā
2018. gada novembrī 

gredzenus mija 
divi pāri.

2018. gada novembrī
Līvānu novada

Dzimtsarakstu nodaļā
reģistrēti 

deviņi  jaundzimušie 
(1 meitene un 8 zēni). 

Gadi aizsmaržo kā ziedi zilās vāzēs,
Ko uz galdiem vienmēr jaunus liek
Gadi kvēl kā vīns, kas ieliets sudrabglāzēs
Brīžos svinīgos, kas izdzerts tiek.

Ziemassvētkos apaļu jubileju atzīmēs
Jānis Caune Jersikas pagasta

Buceniekos. 
Daudz laimes dzimšanas dienā! 

Svētīgus Ziemassvētkus! 
Jaunajā gadā būt laimīgam, mierā, pacietībā, cerībā!

Tava komanda un māsīca Regīna ar ģimeni Rēzeknē

Rudzātu Sv. Jēkaba katoļu dievnamā
24. decembrī 19.30 Ziemassvētku vakara
Vigīlijas Sv. Mise.
25. decembrī 8.00 Kristus dzimšanas svētku Sv.
Mise

Vanagu Sv. Annas katoļu dievnamā
24. decembrī 22.00 Ziemassvētku vakara
Vigīlijas Sv. Mise.
25.decembrī 10.30 Kristus dzimšanas svētku
Sv. Mise

Jersikas/ Madalienas Sv. Marijas
Magdalēnas katoļu dievnamā
24. decembrī Ziemassvētku Vigīlijas. 14.00
Ziemassvētku garīgās dziesmas; 14.30 Svinīgs
Ziemassvētku dievkalpojums.

Znotiņu Dievmātes katoļu dievnamā 
24. decembrī 18.00 Ziemassvētku vakara
Vigīlijas Sv. Mise.

Līvānu evaņģēliski luteriskajā dievnamā 
24. decembrī 14.00 Kristus piedzimšanas svēt-
vakara dievkalpojums.

Līvānu Sv. Miķeļa katoļu dievnamā
24. decembrī 17.30 Ziemassvētku garīgās dzies-
mas, 18.00 Ziemassvētku vakara Vigīlijas diev-
kalpojums.
25. decembrī 8.00  un 10.00 Kristus Dzimšanas
svētku Sv. Mise.
26. decembrī Sv. Stefana svētki 19.00 Sv. Mise.
27. decembrī Sv. Jāņa apustuļa un evaņģēlista
svētki. 8.00 un 18.00 Sv. Mise, vīna un sulu svē-
tīšana.
30. decembrī, Svētās Ģimenes svētki.  11.30 Sv.
Mise. Laulības solījumu atjaunošana. Svētība
ģimenēm.
31. decembrī 18.00 Sv. Mise par labdariem.

Līvānu Vladimiras dievmātes ikonas
pareizticīgo dievnamā
6. janvārī 17.00 Ziemassvētku vakara dievkal-
pojums.
7. janvārī 9.00 un 17.00 Ziemassvētku dievkal-
pojums.

Līvānu vecticībnieku dievnamā
6. janvārī 18.00 Ziemassvētku vakara dievkal-
pojums.
8. janvārī 7.00 Rīta dievkalpojums

Paturi ilgāk kādu no mirkļiem,
Atrodi sirdī tam savu vietu;
Lai ar svētku patieso prieku
Gaišāks Tu tālāk ietu!

Priecīgus Ziemassvētkus un laimīgu Jauno gadu
vēlam visiem biedrības “Baltā māja” draugiem un

atbalstītājiem!
Jūsu Baltā māja

Ziemassvētku un Jaungada
dievkalpojumi

Paldies Līvānu novada pašvaldībai un Kultūras centra darbi-
niekiem par sarūpēto Valsts svētku 100gades brīnumu – emocio-
nālo un saviļņojošo koncertu! Sirsnīgi pateicamies viesmākslinie-
kiem, mūsu novada pašdarbības kolektīvu dalībniekiem un to
izcilajiem vadītājiem! 

Jums visiem izdevās mūs pārsteigt un iepriecināt.

Biedrība „Baltā māja”, senioru kopas „Rudens rozes” un
„Gundegas”

Līvānu novada Kultūras centrs saka vislielāko paldies visiem,
kas palīdzējuši veidot kultūras dzīvi Līvānu novadā 2018. gadā!

Paldies Līvānu novada amatiermākslas kolektīviem un to
vadītājiem, visiem, kuri pieņēmuši izaicinājumu vadīt kultūras
centra organizētos pasākumus un atsaukušies tajos piedalīties
par „PALDIES“!

Esam pateicīgi un priecīgi par Annas Kārkles audzināmo
klasi, kura kuplināja un piedalījās Lāčplēša dienas piemiņas
pasākumā. Paldies Anitai Lipinikai par sava talanta kopšanu un
sniegto mūzikas baudījumu Līvānu novada KC.

Īpašs paldies VISIEM atbalstītājiem un sponsoriem, kas palī-
dzējuši materiāli! Īpaši esam pateicīgi  SIA „Saltums 2“, SIA
„Daugulis &Partneri“, SIA „Light Guide Optics International“,
SIA „Ceram Optec“, VAS Latvijas Valsts Meži Dienvidlatgales
reģions un SIA „Līvānu kūdras fabrika“. Šie atbalstītāji palīdzē-
ja gan ar pateicības balvām dažādos pasākumos, gan ar viņu
atbalstu bija iespējams nodrošināt iedzīvotājiem pieejamas biļe-
šu cenas uz koncertu „Ceļš“, gan atbalstīja Līvānu novada ama-
tiermākslas kolektīvus!

Mēs izsakām Jums visiem vislielāko cieņu un pateicību, kā arī
ceram uz sadarbību nākošajā gadā!

Priecīgus Ziemassvētkus un panākumiem bagātu 2019. gadu!

Līvānu novada Kultūras centrs

Līvānu 2.vidusskolas
kolektīvs 

sirsnīgi sveic 
Anastasiju Ivanovu 

dzīves jubilejā.

Neviens nespēj nokļūt pagātnē, lai izmainītu notikušo,
tādēļ pie savas brīnišķīgās nākotnes jāstrādā šodien!

Lai Jaunajā gadā viss izdodas!
Priecīgus Ziemassvētkus un 

laimīgu Jauno 2019.gadu! 

kolektīvs


